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Velsen - Drie dagen cultuursnuiven in park Velserbeek brachten in het afgelopen weekeinde heel wat mensen op de been. De derde editie van de Summer Park Sessions kende een nog veelzijdiger 
programma dan de vorige twee edities. Een bijzonder evenement, ontstaan tijdens de coronacrisis, met als voornaamste doel de culturele sector te ondersteunen en promoten. Maar bovenal een klein-
schalig festival dat velen inmiddels in hun hart hebben gesloten. Dit jaar met Paul de Leeuw als grote afsluitende publiekstrekker op zondagavond. De organiserende Stichting Hart voor Cultuur mikte 
vooraf op 5500 bezoekers in totaal. Zondagavond bleek na afloop van het laatste optreden dat die wens in vervulling is gegaan. Maar liefst 5879 bezoekers hebben genoten van de Summer Park 
Sessions. Tekst: Raimond Bos, foto: Erik Baalbergen

Summer Park Sessions trapt het culturele seizoen af

Driehuis - Afgelopen maandagoch-
tend werd heel Velsen opgeschrikt 
door een gruwelijk bericht. Op de 
Wolf en Dekenlaan vindt een dode-
lijke steekpartij plaats. Die middag 
werd duidelijk dat het gaat om een 
24-jarige man uit Driehuis. 
Op moment van publicatie is de 
verdachte waarschijnlijk nog steeds 
niet gevonden. Zijn signalement is er 
wel; een blanke, vrij lange jongeman 
met een licht gekleurde lange 
pantalon en T-shirt. 

Het verdriet en de ontsteltenis gonst 
door heel Velsen. Woorden schieten 
tekort. 

Voor getuigen is slachtofferhulp 
beschikbaar. Getuigen worden opge-
roepen zich te melden bij de politie 
via 0900-8844. 

Fataal steekincident in Driehuis

Politie, helikopter en ambulances 
waren meteen ter plekke. 
Foto: Inter Visual Studio



2 inderegio.nl • 14 september 2023NIEUWS

Door Raimond Bos

Jaap Bragt kwam in Mijdrecht ter 
wereld als zoon van een brug-
wachter. Zijn vader vond later 
emplooi in IJmuiden en zo 
belandde Jaap als tiener achtereen-
volgens op de mulo en de hbs in de 
gemeente Velsen. Toen hij in 1947 
in Nijmegen opkwam voor het 
vervullen van zijn dienstplicht, kon 
hij nog niet vermoeden welk avon-
tuur hem stond te wachten. Uitein-
delijk werd hij, met nog vier andere 
soldaten, uit de groep geplukt en 
overgeplaatst naar de Koninklijke 
Militaire Academie in Breda. ,,Ze 
hadden de jongens eruit gepikt die 
goed konden leren. Toen we in 
Breda onze opleiding hadden afge-
rond, was ons onderdeel in 
Nijmegen al vertrokken naar Indië. 
Wij werden daarom overgeplaatst 
naar Maastricht. Ik verstond die 
knapen daar in het begin helemaal 
niet! Ze spraken Limburgs dialect, 
maar we werden wel als vrienden in 
de groep opgenomen. Ik heb er 
een paar hele goede vriend-
schappen aan overgehouden.’’

Zeeziek
Eind januari 1948 reisden de vijf 
soldaten vanuit Maastricht per trein 
naar Amsterdam, om daar aan 
boord te gaan van het stoomschip 
Nieuw Holland met bestemming 
Java. ,,We gingen er opgewekt 
heen met de gedachte dat we 
Sukarno zouden gaan wegjagen. 
Maar we zijn – achteraf gezien – op 
gruwelijke wijze misleid. Wij 
hadden daar natuurlijk nooit 
moeten zijn.’’ Bij het vertrek vanuit 
de hoofdstad begonnen al direct 
de moeilijkheden. Het stormde 
behoorlijk op dat moment en de 
afvaart moest worden uitgesteld. 
Uiteindelijk vertrok het schip, met 
aan boord zo’n 1800 militairen, 
ruim vijf keer zo veel als waarvoor 

het schip feitelijk gebouwd was. 
,,Het was één grote puinhoop aan 
boord’’, herinnert de heer Bragt 
zich. ,,Jongens lagen met dikke 
winterjassen aan op het dek. De 
meesten van ons waren zeeziek tot 
aan de Golf van Biskaje. Vanaf daar 
kwamen we in beter weer terecht 
en knapten we weer op. Maar de 
reis heeft veel langer geduurd dan 
de bedoeling was. Drie van de vier 
motoren waren uitgevallen tegen 
de tijd dat we in Indonesië 
aankwamen. We hebben eerst nog 
een tijd rondgedreven, voordat we 
op 5 maart in Semarang aan land 
konden gaan.’’

Aan de dood ontsnapt
Semarang bevindt zich in het noor-
delijk deel van Midden-Java. Hier 
bleven de militairen gedurende een 
aantal maanden, om vervolgens 
eind 1948 zuidwaarts te trekken. 
,,We moesten achter de bendes 
aan, die daar actief waren. Ik was 
geweerschutter, maar ik heb ook 
rondgesjouwd met radioappara-
tuur en ik heb een mortier op mijn 
rug gedragen. Dat heeft ons uitein-
delijk het leven gered. We kwamen 
een keer van patrouille terug en 
liepen over de dijkjes tussen de 
sawa’s (rijstvelden) door, toen we 
plotseling vanuit de bomen werden 
beschoten. Toen was het zaak om 
zo snel mogelijk op de harde weg 
te komen, want daar kon je de 
mortier neerzetten om af te vuren. 
Dat lukte twee jongens. Zij hebben 
een paar raketten afgeschoten en 
daarop hield de tegenstand op. Ik 
heb boven nog de veldfles die ik 
destijds bij me droeg, met daarin 
een ingeslagen kogel. Ja, we 
hebben toen wel een paar 
benauwde momenten beleefd.’’ De 
heer Bragt praat ogenschijnlijk 
gemakkelijk over zijn belevenissen 
in het voormalig Nederlands-Indië, 
maar: ,,Dat praten is pas later 

begonnen. Kijk, als je tegen een 
vreemde je verhaal vertelt, dan zegt 
het iemand niets. Als je met kame-
raden van toen praat, heb je aan 
één, twee woorden voldoende om 
elkaar te begrijpen. Wat wij samen 
meegemaakt hebben, dat schept 
een onuitwisbare band. Ik heb nog 
altijd contact met de kinderen van 
een dienstkameraad in Roermond.’’

Dagboek
Vrijwel dagelijks maakte Jaap Bragt 
destijds aantekeningen van wat hij 
meemaakte. Ook de meest simpele 
dingen, zoals het ontvangen van 
post en het verrichten van eenvou-
dige alledaagse taken, noteerde hij 
nauwgezet. Op latere leeftijd 
werkte hij deze informatie op de 
computer verder uit. Het document 
dat aldus ontstond, ligt nu in een 
museum in Oirschot. Het geeft 
immers een uniek inkijkje in het 
dagelijkse leven van een soldaat op 
deze veelbesproken missie. ,,Het 
was niet altijd kommer en kwel, 
hoor’’, relativeert hij. ,,Ik heb er ook 
prachtige momenten beleefd en 
veel gezien van dat prachtige land. 
In de steden was het wel veilig, 
vooral bij de buitenposten was het 
gevaarlijk.’’ In het originele handge-
schreven dagboek bevinden zich 
ook wat foto’s, waaronder een 
portret van Annie, de vrouw met 
wie hij nog maar kort verkering had 
toen de dienstplicht hem op Java 
deed belanden. ,,We hebben elkaar 
eigenlijk beter leren kennen door 
brieven naar elkaar te schrijven.’’ De 
onderlinge band bleek sterk 
genoeg te zijn om de lange periode 
van meer dan twee jaar te over-
leven. ,,Toen ik weer terugkwam in 
Nederland, kreeg ik 150 gulden en 
wat textielbonnen om een nieuwe 
broek te kunnen kopen. We hebben 
eerst vijf jaar moeten sparen, 
voordat we konden gaan trouwen.’’ 
Ruim zestig jaar was Annie zijn 

vrouw, tot haar dood het stel 
opnieuw van elkaar scheidde.

Terug naar Java
In de periode na het Indië-avontuur 
kwam het leven van de heer Bragt 
in rustiger vaarwater. Uit zijn huwe-
lijk met Annie kwamen vier 
kinderen voort: twee jongens en 
twee meisjes. Zelf vond hij een 
baan als ambtenaar en in de eerste 
jaren was hij alleen in eigen 
gedachten bezig met de herinne-
ringen aan zijn tijd op Java. Dat 
veranderde, toen hij zo’n twintig 
jaar later in contact kwam met 
iemand die hem attendeerde op de 
jaarlijkse reünie van de Limburgse 
Jagers. Zo kwam hij weer in contact 
met zijn dienstkameraden en met 
een aantal van hen reisde hij zelfs 
in de jaren 90 af naar Java om terug 
te gaan naar de plek waar het regi-
ment destijds gelegerd was. ,,In die 
tijd vond ook op de begraafplaats 
Duinhof in IJmuiden elk jaar op 31 
maart een herdenking plaats van 
de veertien Indiëgangers wiens 
namen daar vermeld staan. Toen 
we zelf verloop van tijd niet meer in 
staat waren om die herdenking te 
organiseren, zei toenmalig burge-
meester Franc Weerwind dat de 
gemeente het over zou nemen. 
Perfect! Zijn opvolger Frank Dales 
heeft dit voortgezet. Dat vind ik 
mooi.’’

Dienstplicht weer activeren
Hoewel inmiddels 96 jaar oud, is 

Jaap Bragt nog zeer vitaal. Hij 
woont nog zelfstandig en geniet 
met volle teugen van het leven, 
daarbij beseffend dat de welvaart 
zoals wij die in Nederland kennen, 
niet vanzelfsprekend is. Met grote 
aandacht volgt hij de hedendaagse 
ontwikkelingen in de maatschappij. 
Het baart hem zorgen: ,,Ik lees 
berichten over jongeren van veer-
tien jaar, die ’s avonds gewapend 
met messen over straat lopen. 
Soms denk ik: ze zouden hier 
eigenlijk weer eens een oorlog 
moeten meemaken, dan leer je 
elkaar pas echt kennen.’’ Een opval-
lende uitspraak, zeker voor iemand 
die zelf heeft moeten vrezen voor 
zijn leven door vijandige beschie-
tingen. Tegelijk beseft hij: ,,Met 
wapens bereik je helemaal niets, 
met praten wel.’’ Zoekend naar een 
verklaring voor de verruwing van 
onze maatschappij, zegt hij: ,,Dat is 
misschien wel begonnen toen 
leraren zich door leerlingen bij hun 
voornaam lieten noemen. Waar is 
de gezagsverhouding gebleven? Ik 
vind dat jammer. Vrijheid is mooi, 
maar er moeten wel bepaalde 
regels zijn.  Ik ben er ook een groot 
voorstander van om de dienstplicht 
weer uit te voeren, maar dan als 
een soort maatschappelijke stage. 
Laat de jongeren maar eens in een 
verpleeghuis gaan werken om te 
zien wat daar loos is. Anderhalf jaar 
meedraaien in een dienstverlenend 
bedrijf, waarbij ze ontdekken wat 
tucht is, is goed voor hen.’’

IJmuiden - Het is al ruim vijfenzeventig jaar geleden, dat IJmuidenaar Jaap Bragt (1927) aan boord stapte van 
stoomschip Nieuw Holland om af te reizen naar het Indonesische eiland Java. Als lid van het vijfde en zesde 
regiment infanterie (5-6 RI), ook bekend onder de naam ‘Zwarte Panters’, werd hij op 21-jarige leeftijd uitge-
zonden om in de voormalige Nederlandse kolonie de veiligheid te handhaven. Ruim twee jaar verbleef Bragt 
samen met zijn dienstmakkers op het tropische eiland. Een periode waarin zijn leven aan een zijden draadje 
hing en die hij zich nog herinnert als de dag van gisteren.

Oud-Indiëganger Jaap Bragt: ,,Dienstplicht weer 
uitvoeren, maar dan als maatschappelijke stage’’

Jaap Bragt in de zomer van 2013. Foto: Checkpoint

Jaap Bragt maakte deel uit van het tweede peloton van 5-6 R.I., ook wel de Zwarte Panters genoemd. Bragt staat hier op de tweede 
rij van achteren als tweede van rechts. Foto: aangeleverd
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Infopagina Wilt u op de hoogte blijven van de bekendmakingen in uw 
buurt? Abonneer u op de e-mailservice, download de app of 
bekijk de berichten online op www.overheid.nl/overuwbuurt 

Mededelingen

Regeling voor woonkosten
Kunt u als gevolg van het verliezen van een baan of scheiding uw hypotheek of huurlasten niet meer 
betalen? U komt dan mogelijk in aanmerking voor woonkostentoeslag.  U krijgt alleen woonkosten-
toeslag als u plotseling minder geld heeft en u daardoor de lasten niet meer kunt betalen
Wilt u een aanvraag doen? Meer informatie over deze minimaregeling vindt u op
www.velsenwijzer.nl/is/werk-en-inkomen/minimaregelingen/woonkostentoeslag

Informatiebijeenkomst industrie en 
gezondheid IJmond op 25 september 
Op maandagavond 25 september 2023 organiseren de IJmondgemeenten, de provincie Noord-
Holland en het ministerie van Infrastructuur en Waterstaat (IenW) een informatiebijeenkomst 
voor inwoners over industrie en gezondheid in de IJmond. Het doel is om inwoners te informeren 
over diverse zaken die op dit gebied spelen. Ook is er de mogelijkheid om daarover vragen te stel-
len. Staatssecretaris Heijnen van IenW, gedeputeerde Olthof van de provincie en wethouders van de 
IJmondgemeenten zijn aanwezig bij deze bijeenkomst. 

Vanaf 18.30 uur is er inloop, de bijeenkomst start om 19.00 uur en duurt tot 22.30 uur. De bijeen-
komst vindt plaats in het stadion van Telstar, Minister van Houtenlaan 123 in Velsen-Zuid.
Aanmelden kan via: https://formulieren.noord-holland.nl/pnh/Aanmeldformulier_
informatiebijeenkomst_industrie_gezondheid_IJmond 

Uitnodiging
Informatiemarkt

Pont tot Park
Na een zomer vol voorbereiding is het tijd om samen van start te gaan met Pont tot Park.
We nodigen je uit om onze startbijeenkomst te bezoeken, waar we je graag ontmoeten en
met je in gesprek gaan over een vernieuwd IJmuiden.

Wanneer: woensdag 20 september, tussen 16:00 en 20:00 uur
Waar: Gemeentehuis, Plein 1945 ingang Burgerzaal in IJmuiden

Inloop informatiemarkt met diverse thema's
We kijken ernaar uit om je in het gemeentehuis te ontvangen op 20 september. Tussen
16:00 en 20:00 uur kun je binnenlopen op onze informatiemarkt met verschillende
kraampjes over de thema’s van Pont tot Park.

Voor de ontwikkeling van het hele gebied gaan we met elkaar nadenken over verschillende
thema’s. Hoe zorgen we ervoor dat heftige regenbuien geen wateroverlast bezorgen?
Wanneer is een park een goed park waar je vaak gebruik van zult maken? Zijn er voldoende
parkeerplekken? Wat zijn jouw wensen voor de Lange Nieuwstraat? Over dit soort vragen
die van toepassing zijn op het hele gebied, gaan we graag met je in gesprek.

Laat je stem horen
Dit is jouw kans om vragen te stellen, ideeën te delen, en je stem te laten horen. Of je nu
hier woont, een zaak hebt in de buurt, of gewoon nieuwsgierig bent naar de veranderingen
in onze stad - je bent meer dan welkom! Samen maken we van Pont tot Park een succes en
dat begint hier. Wij hopen je te begroeten op woensdag 20 september in het gemeentehuis.

Laten we samen dit nieuwe hoofdstuk voor IJmuiden beginnen!

ponttotpark.nl

Veiligheidsmonitor Velsen
De Veiligheidsmonitor is een onderzoek naar criminaliteit, onveiligheid, buurtproblemen, en het 
optreden van gemeente en politie. Ruim 4.500 inwoners in Velsen hebben een brief ontvangen met 
de vraag of ze willen deelnemen aan dit onderzoek. Heeft u een uitnodigingsbrief gekregen? Vul de 
vragenlijst in. Uw mening draagt bij aan de leefb aarheid en veiligheid in uw buurt!
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AGENDA
DONDERDAG 14 SEPTEMBER

Rondleiding visafslag IJmuiden om 
06.30 uur vanaf de Halkade in 
IJmuiden. Deelname kost 7,50 euro. 
Aanmelden via www.zeehavenmu-
seum.nl is verplicht.

VRIJDAG 15 SEPTEMBER
Mosterdzaadje: Het Marini Consort, 
aanvang 20.00 uur. Muziek uit het 
Londen van de 17e eeuw. www.
mosterdzaadje.nl. 

Klaverjassen bij Stormvogels. Elke 
vrijdag aanvang 20.00 uur in de 
kantine van IJVV Stormvogels aan de 
Zuiderkruisstraat. Heeft u vragen of 
wilt u zich aanmelden dan kunt u 
contact opnemen met Gerrit 
Jongejan 06-50923741.

ZATERDAG 16 SEPTEMBER

Theater de 3Klank: De Gezellige 
Revueclub IJmond Senioren (GRIJS) 
brengt hun voorstelling ‘De Vijfde van 
Grijs’ voor de laatste keer. Een korte 
voorstelling vol humor, ontroering en 

hilariteit. Script en regie door Frédé-
rique Sluyterman van Loo. https://
www.bijkoel.nl/evenementen/. 

ZONDAG 17 SEPTEMBER

Mosterdzaadje: Pianorecital, aanvang 
15.00 uur,  Lodewijk Crommelin - 
piano. www.mosterdzaadje.nl. 

Theater de 3Klank: Concert van Eric 
Vloeimans samen met pianist Egbert 
Derix. Aanvang16.00 uur. https://
www.bijkoel.nl/evenementen/.  

Seniorencentrum Zeewijk: de Delta 
Singers van 14.00 tot 16.00 uur. 
Toegang gratis, zaal open om 13.00 
uur. Zeewijkplein 260. 

MAANDAG 18 SEPTEMBER
Stiltemeditatie van 09.00 tot 09.25 
uur in het Kruispunt aan het Zon 
Bastion 3 in Velserbroek. Aanmelden 
is niet nodig, op tijd komen wel. Info 
op www.pg-spvb.nl/
activiteitencommissies.

Muntenclub: Start van het seizoen 
voor de bijeenkomsten van de 

Muntenclub. Mooie veiling en een 
lezing van de heer Drijver over 
Griekse en Romeinse munten. Info: S.
Wagner, tel. 0626404240. Het Terras, 
Dinkgeverlaan 17, Santpoort- Noord. 

DINSDAG 19 SEPTEMBER
Klaverjassen bij Klaverjasvereniging 
Post:  Elke dinsdagavond is om 19.00 
uur de zaal open en wordt om 19.30 
uur begonnen. Locatie: Zalencen-
trum Velserduin op het Velserduin-
plein achter de Hema in IJmuiden. 
Voor informatie kunt u bellen of 
mailen met voorzitter Peter De Booij, 
0652633814, Pdb1971@kpnmail.nl.

Kledingbeurs in Het Kruispunt in 
Velserbroek. U kunt kleding inleveren 
vanaf 9.30 uur. Informatie Wally de 
Vries: tel 0617044490

WOENSDAG 20 SEPTEMBER
Kringloopwinkel OIG IHD aan de 
Industriestraat 66 IJmuiden geopend 
van 9.00 tot 12.00 uur. Verkoop ten 
bate van activiteiten en evene-
menten voor gehandicapten en 
ouderen in de gemeente Velsen.

DONDERDAG 21 SEPTEMBER
Zee- en Havenmuseum: Rondleiding 
Sluizen IJmuiden. Aanvang 13.30 in 
Zee- en Havenmuseum (het museum 
is gesloten). Info en reserveren 
(verplicht) zeehavenmuseum.nl. 

EXPOSITIES
Visserhallen IJmuiden: Kunstenaars 

bekennen kleur in de Visserhallen. 
Hoe kijkt een fotograaf naar kleur? En 
wat zien we daarvan terug in de 
kunst? Nieuwsgierig geworden? Ga 
dan naar de Visserhallen in IJmuiden. 
Want daar vind je van 3 september 
tot en met 15 oktober de expositie 
Kleur. 

Vereniging Santpoorts Belang: Foto-
expositie Joke Bomert. Bezichtigings-
tijden: 28 augustus tot 8 oktober op 
dinsdag 13.30-16.00 uur en op 
afspraak 06 21597751. Adres: Blekers-
veld 50 in Santpoort-Zuid.

Raadhuis voor de Kunst: Een expo-
sitie van Kunstenaarscollectief Velsen 
én een expositie van dorpsgenoten 
met een mix van amateur en profes-
sionele kunstenaars. Het thema van 
de dorpsgenoten is Levend Erfgoed. 
Van Kunstenaars Collectief exposeren 
Bettine Heslinga, Dakmar Scholten, 
Henk Zwanenburg, Renske de Jong, 
Ton van Hamersveld, en Winnie 
Meijer Rob. Openingstijden vrijdag 
tot en met zondag tot en met 1 
oktober van 13.00 tot 17.00 uur. 
Torenstraat 7, Velsen-Zuid. raadhuis-
voordekunst.nl.

Kunstcentrum De Kolk in Spaarndam 
presenteert de tentoonstelling ‘het 
Spiegelkabinet’. De expositie van Pat 
van Boeckel en Karin van der Molen 
loopt van zaterdag 8 september tot 
zondag 8 oktober. De galerie is elk 

weekend van 12.00 tot 17.00 uur 
geopend. Op zondagmiddag 8 
oktober geven Karin en Pat in het 
kerkje een inkijk in hun artistieke 
praktijk.

Zee- en Havenmuseum: Geopend op 
woensdag-, zaterdag- en zondag-
middag van 13.00 tot 17.00 uur. 4 
speurtochten en escapespel (12+). 
Rondleidingen Sluizen en Visafslag. 
Info zeehavenmuseum.nl.

Hoogovensmuseum: Geopend 
zaterdag en zondag van 10.30 uur tot 
16.00 uur en op woensdagmiddag 
van 12.30 tot 15.30 uur. Groepen op 
afspraak mogelijk. Het museum is 
gevestigd in een historisch gebouw, 
de oude buizengieterij, dat gelegen 
is net buiten het bedrijfsterrein 
achter het congrescentrum van Tata 
Steel. https://www.hoogovensmu-
seum.nl. 

’t Mosterdzaadje: Expositie van schil-
derijen van Willem de Wijn. Het zijn 
landschappen, stillevens, etsen en 
aquarellen. In oktober zal zijn indus-
triële werk te zien zijn. Willem de Wijn 
is een traditioneel figuratief schilder, 
voor wie vakbekwaamheid een 
eerste vereiste is. Zijn oeuvre 
kenmerkt zich door een veelheid aan 
onderwerpen. ‘t Mosterdzaadje, 
Kerkweg 29 , Santpoort-Noord 
023-5378625. Zie ook www.mosterd-
zaadje.nl. 

Bekendmakingen
Ingediende aanvragen omgevingsver-
gunning
IJmuiden
• Linnaeusstraat 143, veranderen dakop-

bouw (wijziging vergunning 86046-
2021) (02/09/2023) 67026-2023

• Kaplanstraat 9, bouwen 16 bedrijfs-
units (04/09/2023) 67258-2023

• Steigerweg ong., veranderen 
opslaggebouw (wijziging vergunning 
78065-2022) (14/09/2023) 67317-
2023

• Venusstraat 30, wijzigen gebruik naar 
tijdelijke opvanglocatie (06/09/2023) 
67784-2023

• Kennemerlaan 106, wijzigen gebruik 
naar tandartspraktijk (07/09/2023) 
68108-2023

• IJmuiderstraatweg 81, bouwen dakop-
bouw (08/09/2023) 68194-2023

• Reinier Claeszenstraat 1, wijzigen ge-
bruik naar wonen (begane grond) en 
veranderen voorgevel (08/09/2023) 
68212-2023

Velsen-Zuid

• Rijksweg 114, aanleg toegangsweg 
(07/09/2023) 68076-2023

Velsen-Noord
• Geelvinckstraat 63, bouwen dakop-

bouw (achterkant) (05/09/2023) 
67633-2023

• Wijkermeerweg 7 (VOB-kade), wijzi-
gen gebruik voor tijdelijk plaatsen was-
machines (08/09/2023) 68285-2023

Santpoort-Noord
• Hoofdstraat 238, kappen boom 

(06/09/2023) 67866-2023
• J.T. Cremerlaan 26, wijzigen construc-

tie (intern) (07/09/2023) 67925-2023

Welstand
Verlengen beslistermijn 
IJmuiden
• Amsterdamstraat 1, plaatsen overkap-

ping (07/09/2023) 58289-2023
• Ingetrokken aanvragen omgevings-

vergunning 

IJmuiden
• Wijk aan Zeeërweg 55, wijzigen in-

deling, vergroten zolderverdieping 
en plaatsen 2 dakkapellen (voorkant) 
(07/09/2023) 57371-2023

Ingediende aanvragen evenementenver-
gunning APV artikel 2:10
Velsen-Zuid
• “X Valley”, op 29 oktober 2023 van 

10:00 tot 15:00 uur, locatie: Spaarn-
woude Oosterbroek (07/09/203) 
68071-2023

BESLUITEN
Verleende omgevingsvergunningen - 
reguliere procedure
IJmuiden
• Havenkade 19, wijzigen gevelindeling 

(05/09/2023) 58498-2023
Santpoort-Zuid
• Louise de Colignylaan 17, verbouwen 

(plaatsen berging en dakkapel en wijzi-
gen kozijnen en gevel) woning

• (05/09/2023) 63991-2023
Driehuis
• Hofdijklaan 33, plaatsen dakkapel (zij-

kant) (05/09/2023) 63129-2023

Verleende filmvergunning APV 
artikel 2:7 
IJmuiden
• “De Favoriet”, op 8, 15, 25, 27 septem-

ber en 13 oktober 2023 tussen 08:00 tot 
23:00 uur, locatie: De Noostraat 159 en 
163 (05/09/2023) 67294-2023

Verleende evenementenvergunning APV 
artikel 2:10
Velsen-Noord
• “Tata Steel Burendag”, op 22 septem-

ber 2023 van 12:00 tot 17:00 uur en 
op 23 september 2023 van 10:00 tot 
17:00 uur, locatie: Wenckebachstraat 1 
(07/09/2023) 49386-2023

Velserbroek
• “Kinderkermis Velserbroek”, van 4 t/m 

8 oktober 2023 van 14:00 tot 22:00 uur, 
locatie: Vestingplein (07/09/2023) 
46894-2023

 
Heeft u vragen over een vergunning? Dan kunt 
u telefonisch contact opnemen met de gemeente 
Velsen (0255-567200). Het Klant Contact Cen-
trum kan u aan de balie geen informatie geven 
over bekendmakingen met een zaaknummer.

AGENDA VAN DE RAAD, 21 SEPTEMBER 2023

Integrale drugsaanpak (Raadzaal, 19.30 
uur-21.00 uur)
De raad heeft begin dit jaar extra geld vrijge-
maakt om de drugsproblematiek in Velsen 
steviger aan te pakken. Voor een goede aan-
pak is een brede samenwerking tussen or-
ganisaties als de gemeente, onderwijs, zorg 
en horeca nodig. Tijdens deze sessie geeft de 
projectleider van de gemeente een presentatie 
over de drugsaanpak. Op deze wijze krijgen de 
raadsleden een beeld van de aanpak. 

Prestatieafspraken Velsen en Woon-
ruimteverdeling (Schoonenbergzaal, 
19.30 uur – 21.00 uur)
De gemeente Velsen, woningcorporaties en 
hun huurdersorganisaties maken afspraken 
over de huisvesting in onze gemeente. Dit he-
ten prestatieafspraken. De prestatieafspraken 
worden voor vier jaar vastgesteld. Jaarlijks 
spreken de betrokken organisaties, in de zoge-
naamde jaarschijf, met elkaar af wat hun bij-

drage aan het volkshuisvestingbeleid van de 
gemeente Velsen is.
De raad vindt huisvesting een belangrijk on-
derwerp en wil nauw betrokken zijn bij het 
opstellen van de jaarschijf. Tijdens deze sessie 
kan de raad adviezen meegeven aan het colle-
ge. Onlangs was er een informatieavond voor 
de raadsleden om met alle partners informeel 
in gesprek te gaan.

Advies aanpak energiearmoede en NIP 
(21.30 uur – 23.00uur Raadzaal)
Om de klimaatdoelen te halen, moet de uit-
stoot van CO2 omlaag. Vanuit het Rijk is geld 
ontvangen vanuit het Nationaal Isolatiepro-
gramma (NIP). Het NIP is een meerjarige 
aanpak van de rijksoverheid om woningen te 
isoleren en de warmtevraag te verlagen. Tij-
dens deze sessie kan de gemeenteraad een 
advies meegeven aan het college voor de NIP-
aanpak. 

U bent welkom!
U bent van harte welkom om bij de sessies 
aanwezig te zijn. Ze vinden plaats in het ge-
meentehuis aan het Plein 1945. De sessies zijn 
ook live te volgen via velsen.notubiz.nl/live.

U kunt bij deze sessies ook inspreken. Als u 
dit wilt doen dan kunt u zich tot uiterlijk 21 
september 12.00 uur aanmelden bij de grif-
fie (griffie@velsen.nl). Voor meer informatie 
over het inspreken kunt u ook bij de griffie te-
recht. 

Meer informatie over de raad (waaronder de 
agenda’s van de vergaderingen) vindt u op 
www.velsen.nl/gemeenteraad. Met vragen 
over de raad kunt u ook contact opnemen met 
de griffie (ambtelijke ondersteuning van de 
gemeenteraad) via griffie@velsen.nl /  tele-
foonnummer 0255 567251.

Bekendmakingen
Ingediende aanvragen omgevingsver-
gunning
IJmuiden
• Linnaeusstraat 143, veranderen dakop-

bouw (wijziging vergunning 86046-
2021) (02/09/2023) 67026-2023

• Kaplanstraat 9, bouwen 16 bedrijfs-
units (04/09/2023) 67258-2023

• Steigerweg ong., veranderen 
opslaggebouw (wijziging vergunning 
78065-2022) (14/09/2023) 67317-
2023

• Venusstraat 30, wijzigen gebruik naar 
tijdelijke opvanglocatie (06/09/2023) 
67784-2023

• Kennemerlaan 106, wijzigen gebruik 
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kant) (05/09/2023) 63129-2023
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artikel 2:7 
IJmuiden
• “De Favoriet”, op 8, 15, 25, 27 septem-

ber en 13 oktober 2023 tussen 08:00 tot 
23:00 uur, locatie: De Noostraat 159 en 
163 (05/09/2023) 67294-2023

Verleende evenementenvergunning APV 
artikel 2:10
Velsen-Noord
• “Tata Steel Burendag”, op 22 septem-

ber 2023 van 12:00 tot 17:00 uur en 
op 23 september 2023 van 10:00 tot 
17:00 uur, locatie: Wenckebachstraat 1 
(07/09/2023) 49386-2023

Velserbroek
• “Kinderkermis Velserbroek”, van 4 t/m 

8 oktober 2023 van 14:00 tot 22:00 uur, 
locatie: Vestingplein (07/09/2023) 
46894-2023

 
Heeft u vragen over een vergunning? Dan kunt 
u telefonisch contact opnemen met de gemeente 
Velsen (0255-567200). Het Klant Contact Cen-
trum kan u aan de balie geen informatie geven 
over bekendmakingen met een zaaknummer.

AGENDA VAN DE RAAD, 21 SEPTEMBER 2023

Integrale drugsaanpak (Raadzaal, 19.30 
uur-21.00 uur)
De raad heeft begin dit jaar extra geld vrijge-
maakt om de drugsproblematiek in Velsen 
steviger aan te pakken. Voor een goede aan-
pak is een brede samenwerking tussen or-
ganisaties als de gemeente, onderwijs, zorg 
en horeca nodig. Tijdens deze sessie geeft de 
projectleider van de gemeente een presentatie 
over de drugsaanpak. Op deze wijze krijgen de 
raadsleden een beeld van de aanpak. 

Prestatieafspraken Velsen en Woon-
ruimteverdeling (Schoonenbergzaal, 
19.30 uur – 21.00 uur)
De gemeente Velsen, woningcorporaties en 
hun huurdersorganisaties maken afspraken 
over de huisvesting in onze gemeente. Dit he-
ten prestatieafspraken. De prestatieafspraken 
worden voor vier jaar vastgesteld. Jaarlijks 
spreken de betrokken organisaties, in de zoge-
naamde jaarschijf, met elkaar af wat hun bij-

drage aan het volkshuisvestingbeleid van de 
gemeente Velsen is.
De raad vindt huisvesting een belangrijk on-
derwerp en wil nauw betrokken zijn bij het 
opstellen van de jaarschijf. Tijdens deze sessie 
kan de raad adviezen meegeven aan het colle-
ge. Onlangs was er een informatieavond voor 
de raadsleden om met alle partners informeel 
in gesprek te gaan.

Advies aanpak energiearmoede en NIP 
(21.30 uur – 23.00uur Raadzaal)
Om de klimaatdoelen te halen, moet de uit-
stoot van CO2 omlaag. Vanuit het Rijk is geld 
ontvangen vanuit het Nationaal Isolatiepro-
gramma (NIP). Het NIP is een meerjarige 
aanpak van de rijksoverheid om woningen te 
isoleren en de warmtevraag te verlagen. Tij-
dens deze sessie kan de gemeenteraad een 
advies meegeven aan het college voor de NIP-
aanpak. 

U bent welkom!
U bent van harte welkom om bij de sessies 
aanwezig te zijn. Ze vinden plaats in het ge-
meentehuis aan het Plein 1945. De sessies zijn 
ook live te volgen via velsen.notubiz.nl/live.

U kunt bij deze sessies ook inspreken. Als u 
dit wilt doen dan kunt u zich tot uiterlijk 21 
september 12.00 uur aanmelden bij de grif-
fie (griffie@velsen.nl). Voor meer informatie 
over het inspreken kunt u ook bij de griffie te-
recht. 

Meer informatie over de raad (waaronder de 
agenda’s van de vergaderingen) vindt u op 
www.velsen.nl/gemeenteraad. Met vragen 
over de raad kunt u ook contact opnemen met 
de griffie (ambtelijke ondersteuning van de 
gemeenteraad) via griffie@velsen.nl /  tele-
foonnummer 0255 567251.
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Door Raimond Bos

Het loopt tegen half drie uur op 
zaterdagmiddag, als we met zanger/
acteur Maarten Redeker over het 
festivalterrein lopen. Twee jaar 
geleden bedacht hij de Summer 
Park Sessions tijdens de coronacrisis. 
De culturele sector lag vrijwel stil 
doordat schouwburgen de deuren 
gesloten moesten houden, maar 
Maarten zocht en vond een alterna-
tieve oplossing: optreden in de open 
lucht. Hij slaagde erin om met een 
team enthousiaste vrijwilligers een 
mooi nieuw evenement te creëren. 
Met een fijne mix van vooral lokale 
talenten vulden de Summer Park 
Sessions een leegte op en oogstten 
de organisatoren vanaf het prille 
begin veel lof. Voor de tweede editie 
werd het aantal samenwerkingen 

met culturele organisaties verder 
uitgebreid en dit jaar waren er nog 
meer partners bij het evenement 
betrokken. ,,We hebben ruimte voor 
zesduizend bezoekers tegelijk’’, 
vertelt Maarten terwijl hij de 
verschillende delen van het terrein 
aanwijst. ,,We hadden rond twee uur 
vanmiddag al zo’n tweeënhalfdui-
zend mensen gehad, maar er waren 
er steeds niet meer dan duizend 
tegelijk aanwezig. We zien ook dat 
mensen door de warmte vandaag 
op het drukste moment van de dag 
wegblijven.’’ De hitte blijkt ook de 
opbouwploeg een dag ervoor al 
flink geplaagd te hebben. ,,Ja, het 
opbouwen was dit keer erg intens, 
vanwege de warmte. Maar gister-
avond was het één groot feest. Het 
was zelfs onze drukste avond ooit. 
We hadden zo’n zevenhonderd 

mensen hier, dan heb je het dus wel 
over een volle schouwburg.’’ Op die 
eerste avond speelde de muziek van 
Doe Maar een centrale rol, want de 
hoofd-act bestond uit een optreden 
van de band Smoorverliefd Op Doe 
Maar.

Bioscoopcontainer en 
regenboogwaaier
Waar vrijdag alleen een avondpro-
gramma werd aangeboden, gingen 
de poorten van het festivalterrein 
zaterdag en zondag al in de ochtend 
open. Een lange reeks cultuurma-
kers uit de regio betrad op beide 
dagen het podium. Dat varieerde 
van het uitbundig swingende reper-
toire van de Soli Bigband tot de 
harmonieuze meerstemmige zang 
van het zangtrio Pickles en van 
dansdemonstraties door Dance-
works Velsen tot een band van 
Vluchtelingenwerk. Ook ’t Mosterd-
zaadje ontbrak niet in de program-
mering, met een klassiek concert op 
zondagochtend. Beide dagen stond 
op het terrein ook een tot bioscoop 
omgebouwde zeecontainer. Jacob 
Bron, artistiek directeur van Stads-
schouwburg en Filmtheater Velsen: 
,,We hebben dit gedaan in samen-
werking met de Regenboogbrigade 
Velsen, want de zichtbaarheid 
daarvan kan ook nog wel wat groter 
worden. Deze bioscoopcontainer 
komt uit Dokkum, die hebben we 
voor dit weekend gehuurd.’’ Dan 
passeert een bezoekster de kleine 
bioscoop. Jacob pakt een waaier in 
regenboogkleuren van een tafel en 
biedt die aan met de woorden: 
,,Mevrouw, wilt u een regenboog-
waaier, voor meer kleur in de 
samenleving?’’ 
De vrouw neemt het presentje 
dankbaar aan. Ze steunt de 
gedachte achter de symboliek van 

het kleinood en merkt op: ,,Jammer 
dat het zo moet.’’ Elders op het 
terrein leven kinderen zich, onder 
begeleiding van hun ouders, uit in 
een compleet timmerdorp dat voor 
deze gelegenheid is opgezet. Ook 
de overige activiteiten voor 
kinderen zijn, ten opzichte van een 
jaar eerder, flink uitgebreid. 
Hetzelfde geldt voor de markt, waar 
je terecht kunt voor kleding, 
sieraden, handgemaakte cadeautjes, 
grammofoonplaten en nog veel 
meer. Terwijl de kinderen zich 
vermaken met de Kabouter 
Sessions, kunnen hun ouders lekker 
rondstruinen over de markt of een 
praatje aanknopen met andere 
festivalbezoekers.

Kantelpunt
Voor het bestuur van de Stichting 
Hart voor Cultuur brengt het organi-
seren van de Summer Park Sessions 
een financieel risico met zich mee. 
,,We zijn nog niet uit de kosten’’, 
vertelt Maarten zaterdagmiddag. De 
kaartverkoop liep weliswaar goed, 
maar een deel van de opbrengsten 
wordt pas in het weekend zelf 
binnengehaald, onder meer door de 
drankverkoop en de verkoop van 
stempelkaarten voor de kinderacti-
viteiten. Het bestuur koos er bewust 
voor om het festival inhoudelijk te 
laten groeien, met de bedoeling 
daarmee ook meer bezoekers te 
trekken. ,,Maar als die niet komen, 
dan zijn we de sjaak. Dan is het 
festival failliet.’’ 

Het evenement staat in deze fase op 
een kantelpunt: enerzijds wil men 
het publiek veel afwisseling kunnen 
bieden, zodat iedereen een leuke 
tijd heeft. Anderzijds moeten hier-
voor extra kosten worden gemaakt, 
waarvan in de aanloopfase aller-
minst zeker is of ze terugverdiend 
kunnen worden. ,,Het is een wissel-
werking. Paul de Leeuw op zondag-
avond kost ons natuurlijk meer, 
maar hij trekt ook meer bezoekers.’’ 

En inderdaad, zondagavond stroomt 
het publiek toe om de populaire 
artiest aan het werk te zien. Hij 
geeft, begeleid door Cor Bakker op 
piano, alvast een voorproefje van de 
show die hij op 9 november in de 
Stadsschouwburg laat zien en hij 
zingt de liedjes die het publiek 
vooraf heeft aangevraagd. Soms 
steekt hij de draak met zichzelf, 
maar dan weer ontroert hij en weet 
hij mensen in tranen te brengen. Het 
is muisstil op het terrein als hij het 
gevoelige lied ‘De steen’ ten gehore 
brengt en menig bezoekers moet 
even slikken. Applaus weerklinkt als 
hij van het podium loopt om de 
aanvraagster van een lied even een 
knuffel te geven als blijk van steun 
in een moeilijke tijd. En natuurlijk is 
het volop feest als hij zijn grote hit 
‘Vlieg met me mee naar de regen-
boog’ zingt. 

Tenslotte komt het productieteam 
van de Summer Park Sessions aan 
het eind van het optreden op het 
podium om het dankwoord en 
slotapplaus in ontvangst te nemen. 
Ook de derde editie van het evene-
ment gaat als zeer geslaagd de 
boeken in.

Velsen - Meer dan zeventig culturele organisaties stonden vrijdag, zaterdag en zondag op de podia van de 
Summer Park Sessions in park Velserbeek. Voor het eerst werkte men met twee podiums, zodat een doorlopend 
programma kon worden aangeboden. Maar net als in vorige edities waren er ook een markt, diverse workshops 
en veel activiteiten voor kinderen. Nieuw was een expositie van beeldende kunst. Het is juist de veelzijdigheid 
van het aanbod, die ervoor moet zorgen dat de Summer Park Sessions nog groter gaan groeien.

Veelzijdig aanbod moet Summer 
Park Sessions groot maken

Regenboogwaaiers tegen de hitte. Foto: Erik Baalbergen

Paul de Leeuw laat de bezoekers even slikken. Foto: Ton van Steijn
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TYPISCH IJMUIDEN

In deze rubriek staan we even stil bij een typisch 
IJmuidens onderwerp aan de hand van een foto en 
naar aanleiding van de actualiteit, een bijzondere 
gebeurtenis, een evenement of gewoon een van de 
mooie taferelen die IJmuiden biedt. In deze afleve-
ring aandacht voor de geknikte flatgebouwen aan 
het Maasplantsoen.

Door Erik Baalbergen

De twee aan elkaar gespiegelde flats met ‘een knik’ aan 
het zuideinde van het Stadspark, aan de Waalstraat en 
de Dolfijnstraat, zijn de laatste tijd in het lokale nieuws 
vanwege de plannen om ze slopen en te vervangen 
door nieuwe appartementen. De flatgebouwen van 
Woningbedrijf Velsen zijn verouderd en voldoen niet 
meer aan de eisen van deze tijd.

Plannen
De sloop- en nieuwbouwplannen vormen een eerste 
stap in het kader van de gebiedsvisie Van Pont tot Park. 
Met deze gebiedsvisie wil de gemeente Velsen het 
gebied tussen het Pontplein en het Stadspark 
vernieuwen middels het ‘het vernieuwen van de huur-
woningvoorraad, het toevoegen van woningen, het 
concentreren van winkels tussen het Marktplein en 
Velserduinplein, het maken van een horecaplein van 
Plein 1945 en een verbeterde verkeersstructuur’.

Over de sloop van de twee flatgebouwen wordt al jaren 
gesproken, maar zolang de plannen voor de nieuw-
bouw nog niet concreet genoeg zijn, blijven ze staan. 
Vanwege het verlopen en niet kunnen verlengen van 
de zogenoemde leegstandvergunning voor de twee 
panden eind dit jaar zouden alle bewoners eind 
november hun appartement moeten verlaten. In het 
artikel ‘Flats Waalstraat en Dolfijnstraat: vertrekken of 
inpandig verhuizen’ doet Raimond Bos in deze krant op 
3 augustus verslag van de gang van zaken rond deze 
wettelijk gezien ongetwijfeld correcte maar eigenlijk 
volstrekt absurde gang van zaken. In deze ‘Typisch’ ga 
ik daar verder niet op in. Ik sta wel even stil bij de flat-
gebouwen zelf.

Hoogstandjes
Eigenlijk zijn de panden voor die tijd best wel architec-
tonische hoogstandjes in het naoorlogse IJmuiden. In 
het ‘Monumentenrapport Nieuw IJmuiden’ lezen we 
dat de twee flatgebouwen de zuidelijke afsluiting van 
de groenstrook aan het Gijzenveltplantsoen en het 
Moerbergplantsoen vormen. ‘Dudok ontwierp de 
groenstrook om een verbinding te realiseren tussen de 
Heerenduinen en het Noordzeekanaal. De geknikte 
hoofdvorm van de flatgebouwen is te vergelijken met 
de hoofdvorm van de bebouwing aan de Homburgs-
traat van architect Hoosemans, de noordelijke afslui-
ting van Dudoks groenstrook.’ Voor de aanhangers van 
de ankervorm in de plattegrond van IJmuiden vormen 
de twee flatgebouwen een essentieel onderdeel van 
Dudoks ‘anker’, waarbij de stok wordt gevormd door de 
Lange Nieuwstraat en de vloeien door de groenstrook.

Met het slopen van de twee gebouwen verdwijnt dus 

een karakteristiek element en architectonisch hoog-
standje. Het Monumentenrapport meldt: ‘De door de 
Amsterdamse architect Arthur Staal ontworpen panden 
zijn karakteristiek voor de naoorlogse architectuur van 
Arthur Staal. De flatgebouwen zijn expressief vormge-
geven met uitkragende en terugliggende elementen 
zoals balkons en erkers.’ Een renovatie in de jaren 
negentig van de vorige eeuw, waarbij de kozijnen zijn 
vernieuwd en de oorspronkelijke balkonhekken zijn 
vervangen door nieuwe geperforeerde oranje stalen 
balkonhekken met een blauwe reling, heeft het 
oorspronkelijke aanzicht aangetast. Maar desondanks 
zijn het nog steeds fraaie en in het oog springende 
gebouwen!

Staal
Arthur Staal is ontwerper van veel meer nieuwbouw bij 
de wederopbouw en uitbreidingen van Velsen. In de 
naoorlogse jaren lezen we regelmatig van grotere 
bouwprojecten naar zijn ontwerp. Begin jaren vijftig 
krijgt Staal opdracht voor het ontwerp van de twee flat-
gebouwen als afsluiting van de groenstrook bij het 
Gijzenveltplantsoen, aan het zogenaamde Maasplant-
soen. Maar de bouw wordt aanvankelijk uitgesteld 
omdat deze te duur is. Inmiddels wordt wel gestart met 
de bouw van de nieuwbouwwijk Duinwijk, aan de 
andere kant van het Gijzenveltplantsoen.

Pas eind december 1955 krijgt het bouw- en aanne-
mingsbedrijf Van der Putten te Haarlem en Velsen 
opdracht tot de bouw van de twee flatgebouwen naar 
ontwerp van Staal, met zes bouwlagen, tachtig etage-
woningen en tien garages. Het bijzondere is dat de 
bovenste woonlaag uit pensionwoningen zal bestaan, 
die in de zomer verhuurd gaan worden. In april 1956 
gaan de eerste palen de grond in. Bij de bouw wordt 
gebruik gemaakt van een voor IJmuiden op dat 
moment nog uniek systeem heipalen, de zogenaamde 
Franki-palen.

Pensions
In de loop van 1957 komen de flats beschikbaar. De 
zestien pensionwoningen op de bovenste verdie-
pingen tellen vier tot zeven kamers en worden door de 
gemeente voor de zomerverhuur aangeboden. Elk van 
deze woningen zou meer dan 100 gulden per maand 
moeten opbrengen, een heel kapitaal in die tijd. In juli 
1957 zoekt de gemeente via advertenties pensionhou-
ders. De overige woningen worden via het huisves-
tingsbureau toegewezen. In de jaren zeventig wordt 
gesproken van het splitsen van de pensionwoningen, 
om dubbel zoveel kleinere woningen te creëren.

Maasplantsoen
We kunnen de creaties van Staal nog steeds bewon-
deren. Laten we hopen dat er tot de daadwerkelijke 
sloop een schappelijke oplossing voor de huidige 
bewoners komt. Misschien is er een klein maasje in de 
wet te vinden? Bijvoorbeeld, laat de bewoners in hun 
eigen woning zitten, maar wijzig de woonadressen van 
de twee flats aan de Dolfijnstraat en Waalstraat in 
Maasplantsoen. Tenslotte is Maasplantsoen een offi-
cieel, met een raadsbesluit op 4 december 1951 vastge-
stelde straatnaam! Elke bewoner dus een nieuw adres, 
zonder onnodige verhuizingen en kosten. En het Maas-
plantsoen zou, na ruim zeventig jaar, echte bewoners 
hebben!

De geknikte flatgebouwen 
aan het Maasplantsoen

Het geknikte flatgebouw van Staal aan de Dolfijnstraat. Als je een spiegel links of rechts van deze foto houdt, zie je het 
gebouw aan de Waalstraat. Foto: Erik Baalbergen

Door Ingeborg Baumann

Wie kent hem niet hier in IJmuiden? 
In de tijd dat we een gesprek 
hadden, uiteraard ‘op de kant’, is er 
bijna niemand die zonder hem te 
groeten langsfietst of -loopt. En 
diegenen die hem niet kennen, er 
zaten toeristen en mensen die 
werken voor de windmolenparken 
ook een ‘bakkie te doen’, raken 
binnen no time met hem in gesprek. 
Want zo is Jan ten voeten uit. Niet 
alleen een viskenner en verteller van 
de meest heerlijke verhalen maar 
ook entertainer, zanger, super sociaal 
mens en een charmeur. Dat laatste is 
nogal herkenbaar onder dat 
visvolkje, het zijn leukerds. 

Armoe troef
,,Vanaf mijn moederskant zat 
iedereen in de vis, mijn opa was 
palingvisser. Ik begon op mijn veer-
tiende als manusje van alles. Onder 
andere het koppen breken van 
wijting en schellevis, moet je nou 
komen, mensen willen geen graten 
meer. Het was bijna kinderarbeid, 
armoe troef. Vijf dagen van 7.00 uur 
tot 17.00 uur en op zaterdag ‘maar’ 
vijf uurtjes. Mijn eerste weeksalaris 
kreeg ik, vergeet het nooit meer, op 2 
augustus 1960, 26,33 gulden. Onder 
de naam Gebroeders Zwanenburg 
begon ik rond 1970 een groothandel. 
Geboren uit nood eigenlijk want in 
die tijd was er weinig vis, door oude 
schepen en overbevissing, maar ik 
had een mega goede klant in Kerk-
rade dus ik durfde het wel aan. In 
1974 trok de vis weer aan en toen 
ging het in crescendo.’’

Opwarming zeewater 
,,Door de opwarming van het 
zeewater is er minder vis hier, de 
vissen trekken naar het noorden. Ook 
de sanering van de schepen is van 
grote invloed. In Nederland hadden 
we een prachtige vloot van 300 
schepen, daarvan zijn er tussen de 55 
en 75 gesloopt. De oplossing zou zijn 

het investeren in nieuwe methodes 
van bevissing, bijvoorbeeld 
flyshooter. (Flyshooter is gebaseerd 
op de techniek van de snurrevaart 
visserij. Het bewegende schip zet 
overdag met behulp van lange dikke 
lijnen een net uit. Dit schrikt de vis 
op en doen deze bij het inhalen in 
het net belanden. Een nadeel van 
deze techniek is dat er vaak minder 
grote vis wordt gevangen. Het grote 
voordeel is dat kwalitatief gezien de 
vangst hoogwaardig is. Het is een 
duurzame techniek. *red) De bokken-
visserij - Urks voor boomkorvisserij- 
wilden ze weg hebben, dat werd 
pulsvisserij en dan mag ook niet 
meer. Ze zijn nu aan het zoeken naar 
nieuwe methodes, een complete 
verandering en een enorme 
investering.’’

Niet somber
Jan ziet het allemaal niet zo somber 
in, dat ligt ook niet in zijn aard. ,,Er 
blijft altijd een nieuwe generatie 
opstaan met een blik op de 
toekomst. De visafslag moet moder-
niseren, die is al 30 jaar oud. We 
moeten een andere kijk krijgen op 
dingen, kijken hoe we met deze tijd 
om moeten gaan. Ik zit al ruim 60 jaar 
in de vis en er zijn altijd dips en 
hoogtepunten geweest. Zo zit het 
leven in elkaar. Maar we komen er 
heus weer uit. Elke generatie heeft 
moeten ploeteren, maak gebruik van 
de kennis en materialen en breid dat 
uit. We moeten het samen doen, 
iedereen in dit gebied’’, en hij wijst 
om zich heen. ,,Gelukkig is er veel 
gunning onderling. Het komt alle-
maal goed. Het leven is net als de 
zee, met hoge golven en diepe 
dalen.’’
Kijk in de agenda van Jutter|Hofgeest 
en het Zee- en Havenmuseum 
wanneer Jan Zwanenburg weer een 
rondleiding geeft op de vishal. Je 
moet vroeg op maar het is een heel 
leuke ervaring. Jan is een meester-
verteller en een onuitputtelijke bron 
van kennis. 

Velsen - Vis en staal. Dat zijn van oudsher de pijlers waar IJmuiden op 
steunt.  IJmuiden ademt vis. Met een eigen visafslag, een vissersvloot en 
tientallen bedrijven die tot ver buiten Nederland in vis handelen. Maar er 
is geen vis meer bij de vleet. De visvangst loopt achteruit en de vloot 
dunt uit. Wat betekent dit voor de mensen die, op wat voor manier dan 
ook, betrokken zijn bij en afhankelijk zijn van vis? We vragen het aan 
deze mensen. In deze aflevering Jan Zwanenburg (77), onze eigen nestor 
van de vis.

Geen vis meer bij de vleet
‘We moeten het samen doen, iedereen in dit gebied.’ Foto: Ingeborg Baumann
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Intens verdrietig, maar dankbaar voor al het goede wat zij 
ons gegeven heeft, hebben wij afscheid moeten nemen van 

mijn lieve vrouw, onze bijzonder lieve moeder, 
mijn schoonmoeder en onze trotse oma

Wil Kieft - van de Merwe
echtgenote van Wim

 Amsterdam, 1 februari 1950 † IJmuiden, 7 september 2023

Wim

Ilona en Mark
   Daan
   Evi

Sandra

Er is gelegenheid om persoonlijk afscheid te nemen van Wil 
in het uitvaartcentrum IJmuiden, Waalstraat 101 te IJmuiden, 
op donderdag 14 september tussen 19.30 uur en 20.15 uur.

De uitvaartdienst wordt gehouden op vrijdag 15 september 
om 13.00 uur in de aula van algemene begraafplaats Duinhof, 
Slingerduinlaan te IJmuiden. Aansluitend begeleiden wij Wil 
naar haar laatste rustplaats.
 
Na de begrafenis bent u welkom in de Brasserie van de  
begraafplaats waar wij elkaar ontmoeten en samen 
herinneringen ophalen aan Wil.

Na een welbesteed leven is rustig van ons heengegaan
onze moeder, schoonmoeder, oma en overgrootoma

Jannetje van Lieshout-Dirks
Jannie

weduwe van Chris van Lieshout

Velsen,  Velsen, 
1 september 1934  9 september 2023

                              Piet † en Rina
                              Chris en Carla

                              Kleinkinderen en achterkleinkinderen

Correspondentieadres:
Pruimenboomplein 75
1971 RE IJmuiden

Jannie ligt opgebaard in het Afscheidshuis Bloemendaal 
aan de Bergweg 60 te Bloemendaal.

Wij nemen afscheid van Jannie op zaterdag 16 
september om 9.30 uur in het crematorium Westerveld, 
Duin en Kruidbergerweg 2-6, 1985 HG Driehuis.

Na afl oop is gelegenheid tot condoleren in de 
ko�  ekamer van het crematorium.

Zorgzaam
Bescheiden

Sportief
Muzikaal

Sterk

Na een mooi en intens samenzijn hebben wij onze 
moeder, oma en overgrootmoeder in liefde losgelaten.

Fijn dat wij zo lang van haar mochten genieten.

Maria Johanna Nijssen - Groen

Ria
Akersloot,  Velsen, 
5 februari 1932  1 september 2023

Cor Nijssen 2003 in liefdevolle herinnering

Joost en Lida
    Sven
    Jorn en Marlous
        Joep en Lena
    Dene en Mirte
    Kirsten

Marja en John
Wim Kossen 2017 in liefdevolle herinnering
    Martin en Sharon
        Mila
        Femm
    Monica  en Jeroen
        Sophia in liefdevolle herinnering
        Jack

Michel en Claudia
    Kim
    Luc
    Sem

Dick en Laura
    Famke en Jesse
    Cas

Het afscheid heeft inmiddels plaatsgevonden. 

En als ik dood ben, treur dan niet
Ik ben niet echt dood moet je weten
Het is mijn lichaam dat ik achterliet
Dood ben ik pas, als jij me bent vergeten
‘Bram Vermeulen’

Met groot verdriet, maar dankbaar 
voor de mooie herinneringen, hebben wij in alle 

rust afscheid genomen van onze lieve vader, 
broer en fantastische opa

Jan Willem Bulsink
Aalten,  Driehuis, 
27 februari 1941 11 september 2023

Gert-Jan en Dolisa

Marlies en Gert-Jan
    Danique en Bryan
    Jesse

Marije
    Dante
    Benjamin
    Fleur

Anita Chazan

Wij nodigen u uit voor het afscheid op maandag  
18 september om 10.30 uur bij de Dorpskerk, 
Burgemeester Enschedélaan 65 te Santpoort-Noord. 
Aansluitend is er gelegenheid om samen iets te 
drinken en herinneringen op te halen. 

Na afloop brengen wij hem in besloten kring naar 
het familiegraf in Aalten.

Mocht u geen persoonlijke rouwkaart hebben 
ontvangen, maar wel afscheid willen nemen, dan 
bent u ook van harte welkom te Santpoort.

Correspondentieadres: 
Avenbeeck 34, 2182 RW  Hillegom



Na een leven dat zich kenmerkte door eenvoud, 
goedheid, bezorgdheid, eerlijkheid en liefde is rustig 
van ons heengegaan onze lieve vader, schoonvader, 
opa en ouwe opa

Jan Vlieland
11 september 1936    IJmuiden   10 september 2023

Monique en Bert
 Ingrid en Lennert
    Billy, James
 Mitchell en Caroline
     Zoë
 Bradley 

Oscar en Jolanda
  Rosa

Correspondentieadres:
Fam. Vlieland
Warmenhovenstraat 23 Rd
1972 EA   IJmuiden

Onze vader en opa is in zorgcentrum Breezicht , 
afdeling Kastanjelaan, Keizer Wilhelmstraat 1
1975 EA  in IJmuiden, waar wij in familiekring 
afscheid van hem nemen.

De crematieplechtigheid vindt plaats op vrijdag 
15 september 10.15 uur in de aula van crematorium 
Westerveld, Duin en Kruidbergerweg 2-6 te Driehuis.

Na afloop is er gelegenheid om te condoleren in het 
Horecapaviljoen.

Wij bedanken de medewerkers van zorgcentrum 
Breezicht voor de goede zorgen. 

Anita

Richard en Roos

Mark en Lisa
Damian
Destiny

Wes en Lot

Cor Brouwer
Geboren 27 december 1953

Ovl. 11 september 2023

We zullen hem heel erg missen.

Er is gelegenheid om persoonlijk afscheid te nemen van Cor 
in het uitvaartcentrum IJmuiden, Waalstraat 101 te IJmuiden 

op zondag 17 september tussen 15.00 uur en 16.00 uur.

De crematieplechtigheid zal in besloten kring plaatsvinden. 

Geen bloemen. 

Onwezenlijk, oneerlijk, niet te begrijpen...

Verdrietig om het afscheid, maar dankbaar voor alles 
wat zij voor ons hee�  betekend, is toch nog plotseling 
overleden mijn lieve vrouw, onze zorgzame moeder, 
schoonmoeder en trotse oma

Katharina Jacoba Verdikt-Wijker
Tiny

Falmouth UK,    IJmuiden, 
15 mei 1945   8 september 2023

Simon
Rob en Karin

Joey en Amber
Quinty

Marcus en Sylvia
Tess en Jim

Lynn

Correspondentieadres:
Lange Nieuwstraat 317
1972 GK IJmuiden

De crematieplechtigheid hee�  in besloten kring 
plaatsgevonden.
Wij bedanken de medewerkers van Woonzorgcentrum 
Velserduin, De Haven, en het  Zorgteam Prettig � uis voor 
de liefdevolle verzorging.

Op een warme septembernacht is tevreden  
ingeslapen onze lieve moeder, oma en omi

Catharina Johanna Maria Broek - Ros
Tiny

1 december 1938 - 10 september 2023
weduwe van Arie Broek 

 
Jack en Maureen

Arianne † 

Katinka en Melle

Naenske en Jeffrey
Mats en Mace

Jacky
Riley en Fayenna

Correspondentieadres: 
Fam. Hommes
Van Konijnenburgstraat 6
2035 XN Haarlem
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Er worden kickboks trainingen en 
boks zak trainingen voor jong en 
oud, beginner en gevorderd 
gegeven. Met heel veel aandacht en 
coaching die helemaal is gemaakt 
voor het persoonlijke niveau en de 
doelstelling die je wil bereiken. Maar 
wel stevig, dat hoort tenslotte bij de 
omgeving. ,,Kickboksen is mijn 
passie, daar heb ik alles voor over. Ik 
geloof in de kracht van de basale 
uitingen van het schoppen en slaan. 
Dat kan zo bevrijdend werken! En 
natuurlijk gaan voeding en bewe-
ging hand in hand.’’ 
Er is ruimte voor individuele trai-
ningen, groepslessen en één op één 
coaching bij Ella’s. In een mooie, 

lichte ruimte. Overigens was dat een 
heel werkje want: ,,De visschubben 
vielen bij wijze van spreken uit het 
plafond.’’ Ella heeft gediplomeerde 
kennis op gebied van voeding en 
darm-gezondheid en burn-out 
coaching.  Aan de hand van deze 
unieke combinatie aan kennis en 
kunde combineert ze het fysieke en 
het mentale aspect. Ervaar zelf hoe 
kickboksen kan bijdragen aan jouw 
fysieke en mentale gezondheid. Ze 
giet sport en gezondheid in een ruig 
jasje en maakt jou aan de hand van 
de mooie sport kickboksen wijzer, 
sterker en weerbaarder. Vissersha-
venstraat 46. https://www.ellas-trai-
ning.nl/. 

Kickboksen bij ELLA’s: stevige 
training in stoere omgeving
IJmuiden - Sinds vorige maand is er een nieuwe invulling gegeven aan 
een van de stoere panden van wat ‘Les Halles’, wordt genoemd. Hier is 
ELLA’s geopend, van eigenaresse Ella Grapperhaus. ,,Stevige en rauwe 
training in een bedrijvige omgeving’’, zegt Ella.

Ervaar zelf hoe kickboksen kan bijdragen aan jouw fysieke en mentale gezondheid 
bij ELLA’s. Foto: Ingeborg Baumann

IJmuiden - Afgelopen maandag 
werd een nieuw en enorm bord 
geplaatst aan de zijkant van Stads-
schouwburg & Filmtheater Velsen. 
Het vervangt ‘Het licht in IJmuiden’ 
van de laatste jaren. Het bord zal 23 
september, de dag dat er allerlei 
feestelijkheden omtrent het nieuwe 
seizoen plaats zullen gaan vinden, 
worden onthuld. 
Klein tipje van de sluier van Dick 
Groeneveld, initiatiefnemer wat 

betreft de muurdecoratie: ,,Het 
betreft een gedicht van Jules Deelder 
over George Johnson, de Ameri-
kaanse saxofonist die 11 jaar in 
Velsen heeft gewoond.’’ Als 
hommage aan Jules Deelder én 
George Johnson wordt rond de 
onthulling een muzikaal middagpro-
gramma samengesteld waarin ‘de 
jazz’ waar Jules Deelder zo’n enorme 
fan én alwetende van was, de 
hoofdrol speelt. 

Tipje van de sluier nieuwe
bord Stadsschouwburg Velsen

We zijn benieuwd wat op het nieuwe uithangbord van de Stadsschouwburg komt te 
staan. Foto: Dick Groeneveld

Deze avond kunt u zelf ervaren hoe 
een wekelijkse bijeenkomst er bij de 
IJmondloge ongeveer uitziet, u 
wordt natuurlijk met koffie of thee in 
de recreatieruimte ontvangen. 
Daarna wordt samen naar de sfeer-
volle bovenruimte gegaan, die op 

bijzondere wijze is ingericht. Vervol-
gens kunt u boven luisteren naar 
zinvolle teksten en passende muziek. 
Na afloop van dit gedeelte kunt u 
terug naar de recreatiezaal. Onder 
het genot van een drankje en een 
hapje is er een gezellig samenzijn om 
de zojuist opgedane ervaringen 
desgewenst na te bespreken. Onder-
ling vertrouwen, sociaal contact en 
gezelligheid staan bij Odd Fellows 
hoog in het vaandel geschreven. 
Odd Fellows kijken positief naar de 
toekomst en willen daar een steentje 
aan bijdragen. Ze willen werken aan 
zichzelf door zich met anderen te 
verdiepen in zaken die ons allemaal 
dagelijks bezighouden. Dat kunnen 
levensvragen zijn of maatschappe-
lijke problemen. Van elkaar kunnen 
leren om mogelijk andere inzichten 

te verkrijgen in een wereld vol van 
diversiteit. Daarom is goed en actief 
luisteren een levenskunst. Verder 
voelen Odd Fellows zich actief 
betrokken bij wat zich in onze 
samenleving afspeelt, te beginnen 
dicht bij huis. Het is uit deze betrok-
kenheid dat zij al ruim 100 jaar lang 
jaarlijks donaties schenken aan 
Velsense en regionale verenigingen. 

De organisatie/vereniging is op filo-
sofisch en humaan gedachtegoed 
gebaseerd. Zie ook de advertentie-
oproep elders in deze editie. Alle 
belangstellenden zijn van harte 
welkom. U kunt parkeren op de hoek 
Stationsweg-Minister van Houten-
laan in Velsen-Zuid. Graag 
aanmelden voor deze avond bij de 
secretaris van de IJmondloge: 
40ijmond@oddfellows.nl. Mocht u als 
belangstellende deze avond verhin-
derd zijn, meldt u zich dan toch even 
aan zodat er voor u een andere 
afspraak gemaakt kan worden. Zie 
ook: www.oddfellows-velsen.nl. 

Velsen-Zuid - De Odd Fellows van de IJmondloge houden op donderdag 
21 september weer een zogenoemde ‘open avond’. Alle belangstellende 
inwoners uit Velsen en omgeving zijn deze avond van harte welkom aan 
de Stationsweg 95 te Velsen-Zuid, om vanaf 19.30 uur kennis te komen 
maken met deze ruim 100-jarige Velsense vereniging en hun leden.

Open Avond van de Odd Fellows

Het gebouw van Odd Fellows. 
Foto: aangeleverd

Door Raimond Bos

In 2019 verscheen het eerste deel 
van de reeks boeken. Jan Bakker – 
geboren 1964, muziekliefhebber pur 
sang – besloot om zijn memoires, 
zijn reisverslagen, zijn feitenkennis 
over muziek en zijn herinneringen 
aan bijzondere optredens met elkaar 
te combineren. Hij struinde door zijn 
platencollectie en nam zich voor om 
zijn levensverhaal te beschrijven aan 
de hand van honderd singletjes. Al 
snel kwam hij tot het besef dat veel 
meer dan honderd liedjes de moeite 
van het vermelden waard waren. Eén 
boek zou niet voldoende zou zijn, 
dus al tijdens het samenstellen van 
dat eerste boek werd een tweede 
deel aangekondigd. ,,En misschien 
wel een derde deel’’, klonk het 
destijds. We zijn intussen vier jaar 
verder en deel vier is nu een feit. 
Maar wel weer iets anders dan de 
vorige drie delen. Nu zijn de liedjes 
voor het eerst gerangschikt als een 
echte Top 100 Aller Tijden. De auteur 

refereert ook aan de ‘echte’ Top 100 
Aller Tijden en aan de Top 2000, die 
altijd aan het eind van het jaar te 
horen is. Toch wijkt hij af van de 
‘echte’ lijst door in het boek zijn 
eigen voorkeur te vermengen met 
die van het publiek dat jaarlijks 
stemt voor de grote hitlijst. Wel staat 
Queen met ‘Bohemian Rhapsody’ op 
de eerste plaats, net zoals in de Top 
2000 vele malen het geval is 
geweest. Toch is het niet zijn meest 
favoriete nummer aller tijden, want 
dat is ‘Stairway to Heaven’ van Led 
Zeppelin. Jan: ,,Als je het verhaal van 
‘Stairway to Heaven’ leest, dan is dat 
een prima verhaal, maar er hangt 
toch altijd een zweem van landjepik 
om die band bij veel nummers. De 
band Queen is voor mij persoonlijk 
belangrijker geweest in mijn leven. 
Dat begon al vanaf hun eerste hit 
‘Killer Queen, ik was meteen verliefd 
op die muziek. Bij Led Zeppelin 
gebeurde dat pas later. Dat was in de 
tijd dat ik in de nacht naar de Top 
2000 luisterde. Dan kwam meestal zo 
rond 04.00 uur eerst ‘Whole Lotta 
Love’ van die band voorbij en zo 
tegen 07.00 uur ‘Stairway to Heaven’. 
Maar je hebt als schrijver natuurlijk 
een bepaalde vrijheid om zelf de 
volgorde van de lijst in het boek te 
bepalen.’’

Een heel werk
Zo’n twee jaar lang werkte Jan, die in 
het dagelijks leven gewoon een full-
time baan heeft bij Tata Steel, aan 
het boek. ,,Het is een heel werk 
geweest, maar het boek bevat ook 
veel verhalen die in de loop der jaren 
al geschreven waren. Het oudste is 
mijn scriptie over The Rolling Stones, 

die maakte ik in 1982. Maar neem 
bijvoorbeeld het extra hoofdstuk dat 
ik heb toegevoegd aan ‘Every Breath 
You Take’ van The Police, dat is in 
feite mijn reisverslag van de Trans-
Siberië Express. Ik schreef destijds 
alles op in schriftjes, terwijl ik die reis 
maakte. Als ik het dan nu aan het 
overtikken ben voor het boek, dan 
ben ik in gedachten weer terug op 
die plek. Ik kan me alles dan nog 
heel goed herinneren. Als je die 
verhalen van toen onderdeel maakt 
van een boek en je laat het mooi 
vormgeven, dan is het voor een 
ander ook heel leuk om te lezen. De 
één heeft meer binding met het 
muzikale gedeelte, terwijl een ander 
juist de verhalen heel interessant 
vindt. Zo doe ik het al sinds het 
eerste boek en ik hoor mensen soms 
zeggen dat ik ze iets uit hun eigen 
jeugd terug heb gegeven.’’ Een voor-
waarde die Jan zichzelf bij het 
samenstellen van de Top 100 
oplegde, is dat hij alle singles uit de 
lijst zelf in zijn bezit moet hebben. 
,,Anders zou ik, zonder ze te hebben, 
een boek met verhalen kunnen 
schrijven. Dat vind ik gewoon te 
makkelijk.’’ Jan stelde eerst een lijst 
met zo’n vierhonderd liedjes op, die 
hij vervolgens terugbracht tot 
honderd. Met nog eens honderd-
vijftig in een extra hoofdstuk, onge-
nummerd en in vogelvlucht. Soms 
bepaalde de prijs van een nog aan te 
schaffen plaat of het nummer de lijst 
wel of niet zou halen. Via kringloop-
winkels, rommelmarkten en aanbie-
dingen op websites als Marktplaats 
en Discogs breidt Jan zijn collectie 
singletjes nog steeds uit.
Het vierde deel in de reeks ‘Een leven 
in 100 singletjes’ is in gelimiteerde 
full colour-versie nog zeer beperkt 
bij Jan Bakker zelf verkrijgbaar en 
kost 35 euro. Belangstellenden 
kunnen een e-mail naar jan.
bakkerjr@hetnet.nl sturen. Waar-
schijnlijk nog voor het eind van het 
jaar zal via www.boekenbestellen.nl 
een andere versie van het boek, 
minder dik en daardoor voordeliger 
in aanschaf, verschijnen.

IJmuiden - Jan Bakker heeft opnieuw een boek samengesteld in de reeks 
‘Een leven in 100 singletjes’. Het vierde deel inmiddels, tevens het laatste 
en ook het dikste boek tot nu toe. Bijna zevenhonderd pagina’s vol 
verhalen over de honderd singletjes die Jan selecteerde voor zijn 
persoonlijke Top 100 aller tijden. Verhalen over muziek, verhalen over 
vakantiereizen, anekdotes uit zijn leven. Op speelse wijze legt Jan de link 
tussen liedjes die vrijwel iedereen kent en dingen die hij meemaakte 
door de jaren heen. De volledige versie van het boek is in gelimiteerde 
oplage beschikbaar, over enkele maanden verwacht Jan ook een verkorte 
versie beschikbaar te hebben, die online in verkoop gaat.

Jan Bakker publiceert vierde 
deel ‘Een leven in 100 singletjes’

Het vierde deel van ‘Een leven in 100 
singletjes’ is inmiddels verschenen. 
Foto: aangeleverd
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BIJ DE REDACTIE AAN TAFEL: DAKMAR SCHOLTEN

Door Arita Immerzeel 

Beeldend kunstenaar Dakmar Scholten exposeert vanaf 
22 september het hele najaar met ‘On-realistisch’ in 
Stadsschouwburg & Filmtheater Velsen aan de Groe-
neweg. Voor de 64-jarige Dakmar betekent de expositie 
een samenkomen van een aantal zaken, die fijn onder-
steunend op elkaar zullen werken. De Velsense kunste-
naar werkt namelijk ook sinds vier jaar als vrijwilliger in 
Stadsschouwburg Velsen. Tevens is zij medeoprichter 
van BKV, Beeldend Kunstenaars Velsen, die beeldende 
kunst op meerdere plekken in Velsen bij een groter 
publiek onder de aandacht wil brengen. Aan Dakmar is 
de primeur, maar aansluitend zullen andere leden van 
BKV gaan exposeren in ons mooie theater. Voor zo’n 25 
werken krijgt Dakmar alle gelegenheid van de directie 
om een mooie plek uit te zoeken. Haar echtgenoot 
Frans ontpopt zich hierbij als ideale assistent. Ons 
redactietafelgesprek vindt plaats in een gang van het 
theater, waar de deuren tegen elkaar openstaan. Heel 
prettig in de hitte van deze maandagmorgen.

Onrealistisch realisme
,,Ik schilder realistisch met een twist,” opent Dakmar 
ons gesprek. Maar het is niet altijd wat het lijkt. Het is 
raadzaam om twee keer te kijken. Ik wil ook iets over-
laten aan de kijker. Met mijn schilderijen maak ik 
beelden, die een foto niet maken kan, zoals een 
zilveren schaal met ogen of een meisje in een plastic 
fles. Ik kies ook vaak voor symboliek, zoals een ei met 
hechtingen of een litteken. Een ei als symbool voor een 
begin.”

Steen met twee handen
Als vrijwilliger verwelkomt Dakmar gasten, die het 
theater bezoeken. ,,Ik doe van alles, scannen, mensen 
hun plek wijzen, zo 3 tot 4 keer per maand. Het team 
wist de eerste jaren niet, dat ik ook kunstenaar ben. Dat 
mijn werken nu in de foyer, in de bar en zelfs boven 
komen te hangen en dat ik zelf de plekken mag kiezen, 
is voor mij heel bijzonder.” Dakmar onderbreekt het 
gesprek even, omdat zij een beeld van een steen met 
twee handen ervaart. ,,Zo begint elk schilderij voor mij. 
Een beeld op doek krijgen, en dat het dan helemaal 
klopt, dat is een heel proces. Het meisje in de schelp 
bijvoorbeeld, duurde twee jaar, voor het kloppend was. 
Getekend heb ik altijd, van jongs af aan. Op school 

werd ik door de docent niet gewaardeerd, integendeel. 
Ik moest aan de opdracht voldoen en binnen de lijntjes 
blijven, ik deed het nooit goed. Ik had een laag zelfver-
trouwen en bleef wel tekenen en schilderen met acryl-
verf, maar liet nooit meer iets zien. Tot ik een jaar of vijf 
lessen heb gevolgd aan de academie en tools in 
handen kreeg om te kunnen maken wat ik wil 
uitdrukken. Voor mij is overigens niet het hoe, maar het 
wàt het meest belangrijke.”

Niet alles is te koop
Ondertussen dwalen we langs haar werken, die ook te 
koop zullen zijn. Via een QR-code wordt men naar de 
website van Dakmar geleid. Er zijn grote blikvangers en 
kleine werkjes op houten paneeltjes. ,,Ik werk uitslui-
tend met olieverf en 17e eeuwse technieken. Mijn 
atelier is aan huis, hier om de hoek. Ik kan maken wat ik 
zelf wil, ik communiceer via mijn werken. De kleur 
groen is favoriet, al werk ik met veel andere kleuren. De 
schilderkunst van de fijne techniek, daar heb ik mij in 
bekwaamd. Voor een ongeduldig persoon als ik ben, is 
dat bijzonder, want de fijne details van bijvoorbeeld 
haar, parels en kant, vragen om heel veel geduld.”
Meestal weet Dakmar wel waar een aangekocht werk 
van haar hand terecht komt. ,,Ik breng het meestal zelf 
weg. In het verleden werkte ik ook wel in opdracht, 
maar dat doe ik niet meer. Het is heerlijk om vrij te zijn 
in mijn keuzes.” Alles is te koop, behalve de portretten 
van haar ouders. ,,Ik heb hen geschilderd, toen ze zo’n 
jaar of 27 waren. Dat werk is mij te dierbaar, dat zal ik 
nooit verkopen.” Meer informatie: www.dakmar-
scholten.com, www.beeldendkunstenaarsvelsen.nl, 
www.stadsschouwburgvelsen.nl. 

Het is niet altijd wat het lijkt

‘Ik communiceer via mijn werken’. Foto: Arita Immerzeel

De viskraam is van Willem en Corina 
Martens, broer en zus. Zowel Dennis, 
de man van Corina als Loes, de vrouw 
van Willem, komen vaak helpen. Loes 
zegt: ,,Het is superleuk om daar te 
werken, bijna een buurtwinkel met 
vaste klanten. Mijn man en zijn zusje 
zijn met niets begonnen en hebben 
zich inmiddels gespecialiseerd in 
onder andere het haring snijden en 
ze kregen heel veel tips van mensen 
uit het viswereldje.’’ Zo gaat dat hier 
in IJmuiden namelijk, er is veel 
gunning onderling.
Er wordt haring, lekkere gebakken vis, 
waaronder natuurlijk kibbeling van 
kabeljauw, verkocht. Verder onder 
andere gebakken wijting, schol, 
tongetjes en schar. De vis is supervers 
en wordt elke dag rechtstreeks uit de 
vishal gehaald. Loes: ,,Dat moet ook 
wel, we zitten natuurlijk in IJmuiden 
in een gebied van viskenners. Ook de 
wijting gaat als een trein, een onder-
geschoven maar lekker visje.’’ En 
natuurlijk heerlijke salades van krab, 
tonijn en makreel. De spekbokking is 

bijvoorbeeld een favoriet. 

Gezelligheid
Zoals dat gaat is Martens een buurt-

winkel geworden. Er wordt onderling 
en met het team lekker gekletst en 
als het niet te druk is dan gaat dat 
gepaard met een ‘koffietje’, zoals Loes 
zegt. ‘Een bakkie’, dus. Loes: ,,Moet je 
je voorstellen, mijn man kreeg afge-
lopen januari een ongelukje. We 
werden overstelpt met lieve kaarten. 
Waar vind je dat?’’ 

IJmuiden - Sinds zes jaar alweer is de viskraam op de Planetenweg in 
Zeewijk tegenover de Zeewijkpassage een vertrouwd gezicht. Niet 
zelden staat er een groepje mensen bij de gezellige kraam om een visje 
te kopen maar ook om een praatje te maken.

Zes jaar gezelligheid en puike 
vis bij Martens Viskraam 

‘We moeten wel kwaliteit leveren met die viskenners hier.’ Foto: Jeroen van Duijn 

Het doel van het onderzoek was om 
inzicht te krijgen in het draagvlak 
voor het recycle-tarief, een half jaar 
na de invoering. Het onderzoek is 
een vervolg op het bewonersonder-
zoek dat in juni 2021 is uitgevoerd 
naar het recycle-tarief. Uit het onder-
zoek blijkt dat de deelnemers aan het 
onderzoek nog altijd terughoudend 
zijn over de invoering van het 
recycle-tarief.

Voor- en nadelen
Als belangrijkste voordelen worden 
genoemd dat het recycle-tarief: een 
eerlijker systeem oplevert (39%) en 
goed is voor het milieu. 79 % vindt 
betere afvalscheiding belangrijk en 
70% wil zelf invloed op de afvalstof-
fenheffing uit kunnen oefenen. 43% 
van de deelnemers aan het onder-
zoek ziet geen voordelen in het 
recycle-tarief. Als belangrijkste 
nadelen geeft 71% aan dat er vaker 

afval naast de containers ligt en 49% 
geeft aan dat inwoners afval in de 
verkeerde container gooien. Daar-
naast denkt 30% van de deelnemers 
duurder uit te zijn met het recycle-
tarief. De gemeente meent dat dit te 
maken heeft met het feit dat het 
onderzoek vrij kort na de invoering 
heeft plaatsgevonden. 
,,De resultaten van het recycle-tarief 
zijn voor inwoners op dit moment 
bovendien beperkt zichtbaar. Zo is 
voor hen pas op de belastingaanslag 
in 2024 zichtbaar wat het werkelijke 
financiële effect is. Wat inwoners 
bovendien niet kunnen zien, is hoe 
die belastingaanslag eruit zou zien 
als we geen recycle-tarief hadden 
ingevoerd. Het recycle-tarief zorgt 
immers voor ‘minder stijging’ van 
toekomstige afvalkosten. Ook is 
lagere milieubelasting en CO2 
uitstoot voor inwoners niet 
‘zichtbaar’.’’

Bewoners nog altijd 
kritisch op het recycle-tarief
Velsen - Van eind juli tot begin september is voor de tweede keer een 
bewonersonderzoek uitgevoerd naar het recycle-tarief in Velsen. Dit 
onderzoek stond open voor alle inwoners van Velsen en is actief onder de 
aandacht gebracht van het burgerpanel en daarnaast via sociale media 
en de gemeentelijke infopagina in de Jutter|Hofgeest. Er zijn 2898 reac-
ties binnengekomen.

Zeer geslaagde Open Dag op Westerveld. Foto: aangeleverd

,,Vanwege de grote belangstelling, 
zijn er twee groepen gestart met de 
monumentale wandeling”, vertelt 
Ruben Ebbeling, locatiemanager van 
Westerveld. ,,Medewerkers leidden 
de bezoekers rond, waarbij ze 
vertelden over het park en de monu-
menten. De wandelaars waren heel 
positief over de wandeling, en dat 
enthousiasme namen ze mee naar de 
Open Dag!”

Open Dag voor jong en oud 
Met een gevulde tas met het brood-
nodige water en een plattegrond in 
de hand liepen de bezoekers langs 
alle ruimtes, waar medewerkers klaar-
stonden om alle vragen te beant-
woorden. Ruben Ebbeling: ,,Jong en 
oud kwam langs, erg leuk om te zien! 
De ruimtes werden goedbezocht, 
zoals Villa Westerveld waar familie 
met een persoonlijke sleutel 24/7 
toegang hebben tot hun eigen 
afscheidssuite. Maar ook in het 
gedenkpark was genoeg te zien, 
doen én beluisteren. De livemuziek 

die op verschillende plekken te horen 
was, gaf een prachtige sfeer aan deze 
dag.”
De bezoekers spraken lovende 
woorden en waren vaak blij verrast 
over de vele mogelijkheden: ,,Heel 
mooi om te zien hoe het achter de 
schermen werkt als je daar als nabe-
staande niet mee bezig bent; wat 
hebben jullie alles goed en keurig 
verzorgd”, aldus één van de enthousi-
aste bezoekers.

Over Westerveld 
Verscholen in het groen, midden in 
glooiend duinlandschap en vlak aan 
zee ligt Begraafplaats & Crematorium 
Westerveld in Driehuis. Al sinds 1888 
een plek vol inspiratie. Een plek om 
afscheid te nemen, te herdenken en 
terug te keren. Westerveld is uniek. 
Vanwege de nagenoeg onbegrensde 
mogelijkheden, de monumentale 
uitstraling en de prachtige natuur. 
Westerveld luistert naar ieder verhaal, 
naar ieder mens en elke wens. Denkt 
mee en neemt zorgen uit handen.’

Geslaagde Open Dag Westerveld
Driehuis - Zondag 10 september, tijdens de Open Monumentendagen, 
organiseerde Begraafplaats & Crematorium Westerveld een monumen-
tale wandeling met aansluitend een Open Dag. De vele bezoekers 
bezochten de ruimtes en het gedenkpark, waar medewerkers hen te 
woord stonden.
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Door Raimond Bos

In 1935 kwam Rens de Vries ter wereld 
in het Friese dorp Murmerwoude, 
later opgegaan in Damwoude, onder-
deel van de gemeente Dantumadeel. 
Antje (‘Annie’) de Vries heeft 1937 als 
geboortejaar in haar paspoort staan 
en komt uit Zwagerbosch, zo’n zes 
kilometer ten zuidoosten van 
Damwoude. Dat de twee dezelfde 
achternaam hebben, is niet heel 
opmerkelijk. De naam De Vries 
behoort tot de meest voorkomende 

namen van ons land. Voor zover 
bekend, zijn de twee geen directe 
verwanten van elkaar. Een toevallige 
ontmoeting op straat zorgde ervoor 
dat de vonk oversprong, met grote 
gevolgen. Mevrouw De Vries vertelt: 
,,Ik liep op straat met een vriendin van 
me. We waren gaan oppassen op een 
kind van tien jaar oud. Dat kind kon 
fantastisch goed orgel spelen. In die 
tijd hoorde je Olga Lowina vaak op de 
radio, een zangeres die ook jodelde. 
Wij zongen een lied van Olga Lowina 
en toen we na afloop op straat liepen, 

waren we nog steeds aan het zingen 
en gingen we ook jodelen.’’ 
De heer De Vries vult aan: ,,Ik reed op 
de brommer langs en door het lawaai 
kon ik het niet goed horen, ik dacht 
dat ze mij riepen, dus ik stopte. Toen 
hebben we een praatje gemaakt en 
een week later heb ik een afspraak 
met Annie gemaakt.’’

Woningnood
Een vriend van Rens de Vries had een 
zaak in Roermond en via hem kwam 
hij destijds in contact met een aldaar 
gevestigd schildersbedrijf. ,,Dat 
bedrijf deed onder meer schilder-
klussen in Beverwijk en IJmuiden, ze 
waren ook actief bij Hoogovens. Ik 
ben voor dat bedrijf gaan werken, zo 
kwam ik dus in Velsen terecht. Ik 
werkte destijds 48 uur per week. ’s 
Morgens ging ik om 06.00 uur met de 
bus en de trein, dan nog een bus en 
dan nog weer een trein, naar mijn 
werk. Ik kwam er om 10.00 uur aan. ’s 
Avonds werkte ik nog twee uur langer 
door en als ik ook op zaterdag werkte, 
ging ik pas zaterdagmiddag om 17.00 
uur weer terug naar Friesland.’’ Zoals 
er nu sprake is van woningnood in 
ons land, zo gold dat ook in de jaren 
‘50 van de vorige eeuw. Het lukte 
Rens de Vries niet om zich te laten 
inschrijven als woningzoekende. ,,In 
Friesland zeiden ze tegen mij dat ze 
mij niet wilden inschrijven omdat ik te 
veel nachten niet in Friesland verbleef 
en in IJmuiden kreeg ik hetzelfde te 
horen, maar dan omgekeerd.’’ Na het 
sluiten van het huwelijk woonde het 
echtpaar De Vries eerst enige tijd in 
bij de ouders van de bruid, hetgeen in 

die tijd overigens zeer gebruikelijk 
was. Uiteindelijk slaagde het echtpaar 
erin om de huurwoning aan de Iepen-
straat in IJmuiden over te nemen waar 
de heer De Vries op werkdagen 
inwoonde bij een echtpaar op leeftijd. 
Hij had zich formeel op dat adres 
laten registreren en kreeg uiteindelijk 
de woning toegewezen.

Zelfstandig zonder hulp
Na tien gelukkige jaren in IJmuiden 
koos het echtpaar ervoor te verhuizen 
naar Driehuis. Daar wonen ze nu al 
vijfenvijftig jaar op hetzelfde adres. 
,,We waren destijds de jongste bewo-
ners in de straat, nu zijn we de oudste 
bewoners hier.’’ Vooral voor mevrouw 
De Vries was de verhuizing vanuit 
Friesland naar onze regio wel een hele 
opoffering. Ze vertelt: ,,Hier woon ik, 
maar mijn hart ligt nog steeds in 
Friesland.’’ Dat je als nieuweling in een 
gemeente zelf de nodige stappen 
moet zetten om te integreren, weet 
het echtpaar als geen ander. ,,Je moet 
meedoen, je bij de verenigingen 
aansluiten.’’ Zelf was ze onder meer 
vrijwilliger voor het Rode Kruis en ook 
haar kwaliteiten op het gebied van 
naaien en handwerken, mevrouw De 
Vries was opgeleid tot coupeuse,  
bleven niet onopgemerkt.
Zelf maakte ze ook de meeste kleding 
voor zichzelf en voor de twee doch-
ters die het echtpaar kreeg. Inmiddels 
zijn er vier kleinkinderen en twee 
achterkleinkinderen, met een derde 
op komst. Hoewel beide echtelieden 
inmiddels de 85 jaar voorbij zijn, 
wonen ze nog geheel zelfstandig 
zonder hulp. Ze rijden allebei nog 

auto, mevrouw De Vries houdt 
behalve het huishouden ook de fraaie 
achtertuin bij en de heer De Vries 
heeft een volkstuintje bij VTV IJmond, 
waar hij onder meer zijn eigen 
groente verbouwt. Mevrouw De Vries: 
,,Ja, we doen alles nog zelf. Natuurlijk, 
iedereen heeft wel eens pijn. Maar je 
moet gewoon doordouwen. Je moet 
bezig blijven, dan word je oud.’’

Sociaal betrokken
Jaren geleden nam het echtpaar De 
Vries zelf het initiatief om een nieuw-
jaarsreceptie in de straat te organi-
seren. ,,Dat doen we nog elk jaar en 
steeds bij iemand anders thuis. Op 
onze trouwdag stond om 10.00 uur ’s 
morgens iedereen uit de straat onver-
wacht voor onze deur. De bel ging en 
toen ik open deed, begon iedereen te 
zingen en kregen we een mooi 
bloemstuk!’’ In de loop der jaren 
maakte het echtpaar veel mooie 
vakantiereizen. ,,Vaak naar Tsjechië, 
want het bedrijf waarvoor ik werkte, 
had daar ook een vestiging. We 
gingen daar bijvoorbeeld met de 
jagers op pad, of paddenstoelen 
zoeken in het bos. Dat was heel mooi.’’ 
Het echtpaar roemt de gastvrijheid en 
gemoedelijkheid van de plaatselijke 
bevolking. Ook van verre reizen, naar 
bijvoorbeeld Indonesië, Thailand en 
de Canarische Eilanden, werd met 
volle teugen genoten. Maar als burge-
meester Frank Dales informeert naar 
hun mening over Driehuis, blijken ze 
ook hier dik tevreden te zijn. ,,Lekker 
rustig’’, reageert de heer De Vries. Zijn 
echtgenote vult glunderend aan: ,,We 
wonen hier echt met plezier.’’

Van toevallige ontmoeting op straat naar 65-jarig huwelijk
Velsen - Zo warm als het vorige week was in ons land, zo warm was het 
ook op 30 augustus 1958. Rens en Annie de Vries weten het nog precies, 
want op die dag gaven ze elkaar het jawoord. Eind vorige maand was het 
briljanten huwelijksjubileum een feit. Uit praktische overwegingen 
kwam burgemeester Frank Dales ruim een week later - na de vakantiepe-
riode - bij het echtpaar op bezoek.

65 Jaar geleden gaven ze elkaar, op net zo’n warme dag als afgelopen week, het 
ja-woord. Foto: Bos Media Services

Door Raimond Bos

Hoe word je de sportiefste school 
van Velsen? Het antwoord is relatief 
simpel. Door zo veel mogelijk deel te 
nemen aan centraal georganiseerde 
sporttoernooien in deze gemeente. 
Meedoen en Fair Play zijn daarbij 
belangrijker dan het winnen van een 

wedstrijd. Het was overigens in het 
afgelopen schooljaar de eerste keer 
dat een complete reeks sporttoer-
nooien voor de leerlingen van alle 
basisscholen werd georganiseerd. 
De start van het project, geïnitieerd 
vanuit het gemeentelijke budget 
voor sportstimulering voor onder-
wijs en jeugd, was eerder gepland. 

Door de coronamaatregelen moest 
het plan enkele malen worden uitge-
steld, maar in het afgelopen seizoen 
gingen alle toernooien - op één na - 
door. Alleen de Olympiade werd 
door omstandigheden uit het 
schema geschrapt. Buursportcoach 
Daniëlle, die de scholen begeleidt bij 
hun deelname aan de toernooien, 

meldt dat dit evenement in het 
komende seizoen zal worden samen-
gevoegd met de triatlon. Plaats van 
handeling wordt dan het zwembad 
Heerenduinen in IJmuiden.

Fair Play
Op de Bosbeekschool heeft bewe-
ging altijd al een prominente plaats 
in het lespakket, net als kunst en 
cultuur. Er wordt inmiddels ook al 
gewerkt volgens het concept van 
bewegend leren. Hoe dat werkt? ,,Als 
bij de rekenles een som opgelost 
moet worden en het antwoord is 
vijftien, dan moet je bijvoorbeeld 
vijftien keer springen’’, leggen juf 
Gerrie en juf Corina uit. Gerrie verte-
genwoordigt de schoolsportcom-
missie en is nauw betrokken bij de 
deelname van de Bosbeekschool aan 
de sporttoernooien. Ze somt de lijst 
op van sporten waarbij de school 
zich in het afgelopen seizoen liet 
vertegenwoordigen: Volleybal, 
korfbal, dammen en schaken, 
badminton, de dubbelzeskamp, 
basketbal, voetbal, beeball, 
zwemmen en hockey.’’ Door deel te 
nemen aan een schoolsporttoernooi 
verzamelt een school punten. Daar 
wordt wel een verdeelfactor op 
toegepast, want niet elke school 
heeft evenveel leerlingen. Soms 
krijgen teams extra punten voor het 
mooiste tenue of de beste yell. Ook 
vallen extra punten te verdelen door 
de scholen die in de top 3 van een 
toernooi eindigen. Maar misschien 
nog wel het belangrijkste zijn de Fair 
Playpunten die de leerlingen kunnen 
vergaren. Zo leren ze dat sport en 
beweging vooral draait om een posi-

tieve instelling ten aanzien van 
elkaar.

Zandloper
Juf Corina is de vakleerkracht 
gymnastiek op de school. Ze 
besteedt tijdens haar lessen uiter-
aard veel aandacht aan de sporten 
die in de toernooien beoefend 
worden. ,,Een sport leeft meer bij de 
kinderen als ze al eens meegedaan 
hebben. Maar datzelfde geldt 
wanneer ze de sport doen in de les. 
Een mooi voorbeeld is smashbal. Dat 
is een vereenvoudigde versie van 
volleybal, maar veel kinderen weten 
niet wat het is. Doen we zo’n sport in 
de les, dan komt er vaak meer 
respons op het inschrijven voor zo’n 
toernooi.’’ Dat de Bosbeekschool 
over het afgelopen seizoen de 
meeste punten heeft vergaart, komt 
voor buurtsportcoach Daniëlle niet 
als een grote verrassing. Ze reageert: 
,,De schoolsportcommissie is hier 
heel actief en de school heeft ook 
zelf veel contact met de vereni-
gingen die deelnemen aan de 
schoolsporttoernooien. Ook zie ik 
tijdens het vakdocentenoverleg dat 
Corina echt een voorvechter is in het 
stimuleren van andere scholen om 
mee te doen.’’ De vijfhonderd euro 
die de school als beloning ontvangt, 
zal in elk geval worden besteed aan 
de aanschaf van een hele grote 
zandloper. Gerrie en Corina lichten 
toe: ,,We hebben onlangs een 
nieuwe schommel gekregen op het 
schoolplein. Die is zo populair, dat 
we nu een zandloper nodig hebben, 
zodat alle kinderen de kans krijgen 
om te kunnen schommelen.’’

Bosbeekschool is de sportiefste school van Velsen
Santpoort - De Bosbeekschool is de meest sportieve school van de gemeente Velsen. Op woensdag 6 september 
heeft onderwijswethouder Jeroen Verwoort de wisselbeker en een symbolische cheque ter waarde van vijfhon-
derd euro aan de school overhandigd. Dat gebeurde tijdens een feestelijke ceremonie op het schoolplein. Het 
geld mag de school besteden aan de aanschaf van sport- en spelbenodigdheden.

Door zo veel mogelijk deel te nemen aan centraal georganiseerde sporttoernooien in deze gemeente word je de sportiefste school 
van Velsen. Foto: Bos Media Services
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VV Meervogels was de tweede 
tegenstander in het KNVB beker toer-
nooi. Voordat Velsen dacht, daar 

walsen we even over heen, lag na 
vier minuten de bal al in de touwen. 
Een prima diepte pass van Meervo-

gels op hun snelle spits die doelman 
Flekken kansloos liet: 1-0. Ondanks 
dat Velsen veel balbezit had werd 
Meervogels toch weer gevaarlijk in 
de 14e minuut. 
Zowel Girault als de inzet van Nierop 
even daarna troffen geen doel. 
Zuiverloon gaf in de 22ste minuut 
een prachtige voorzet op Patrick 
Castricum en de stand was weer 
gelijk: 1-1. Twee minuten later en 
prima bal op de diepgaande Girault 
die met een droge schuiver in de 
hoek de doelman van Meervogels 
kansloos liet: 1-2.
In de 28e minuut was het Zuiverloon 
die Groenewoud bereikte en binnen-
schoot: 1-3. Vlak voor rust kwam 
Meervogels nog even dichterbij toen 
één van hun aanvallers helemaal vrij 
stond aan de linkerkant en Flekken 
voor de tweede maal passeerde: 2-3.
Na rust gebeurde er de eerste twintig 
minuten vrij weinig. Pas in de 62e 
minuut een schitterende combinatie 
tussen Beck en Zuiverloon: 2-4. Tien 
minuten later was het wederom 
Zuiverloon die niet zelfzuchtig was 
en aflegde op Trustfull: 2-5.

Driehuis- Een groot aantal getrouwe RKVV Velsen fans wisten zondag een 
snikheet Sportpark Cloppenburg in Akersloot te vinden. Dat belooft veel 
goeds voor de wedstrijden komend seizoen in de 1ste Klasse A West 1 
van de KNVB, waarbij er meer in de regio kan worden gespeeld door de 
mix van zaterdag- en zondag-verenigingen.

VV Meervogels-RKVV Velsen

Al met al een prima resultaat: Foto: aangeleverd

Deze programmering zal vanaf 19 
september gedurende een jaar lang 
iedere dinsdagmiddag van 15.30 tot 
17.30 uur worden aangeboden aan 
de jongeren van de gemeente 

Velsen. Iedereen is welkom, jongens, 
meiden! Het Cruyff Court is voor 
iedereen.

Door middel van gratis sport- en spel 

activiteiten op het Cruyff Court is de 
bedoeling dat jongeren uit de buurt 
gestimuleerd worden om lekker in 
beweging te komen en ze de moge-
lijkheid te bieden een gezellige invul-
ling aan hun middag te geven. Er zal 
veel aandacht zijn voor voetbalactivi-
teiten, maar een doel is ook om 
verschillende sporten te kunnen 
aanbieden en geen jongeren te 
hoeven buitensluiten.  

Sportsquad Velsen
Ook zal vanaf 19 september een 
nieuw project van start gaan: de 
Sportsquad Velsen. Jongeren van 13 
jaar en ouder kunnen Squad member 
worden. Als Squad member ben je in 
opleiding voor sportleider. Je leert 
onder begeleiding sport en spelacti-
viteiten te geven aan kinderen 
tussen de 6 en 14 jaar. Wil je in de 
Squad? Meld je aan bij Robin Welp, 
mail robin@evenementenmakelaar.
nl. 
Blijf op de hoogte van de ontwikke-
lingen via de website 
www.sportpasvelsen.nl en door het 
volgen van de social media-accounts.

Velsen -Noord - Van 15 tot en met 24 september 2023 is de twintigste 
editie van de NOC*NSF Nationale Sportweek. In deze week zal, in 
opdracht van Sportloket SRO Velsen, de Evenementenmakelaar op 
dinsdag 19 september de aftrap sportprogrammering voor jongeren 
vanaf 10 jaar en ouder organiseren op het Cruyff Court in Velsen-Noord.

Start programmering Cruyff 
Court in Velsen-Noord

Voetballer Frank Korpershoek en wethouder Bram Diepstraten bij de onthulling van 
het bord van het Cruyff Court. Foto: Bos Media Services

IJmuiden - Met de terugkeer van 
Stijn Tuijtel en de komst van interna-
tionaal meester Ivo de Jong hoopt 
Damclub IJmuiden (DCIJ) dit seizoen 
om de titel te strijden in de nationale 
hoofdklasse B. Het moest echter 
aantreden tegen Spel Na Arbeid 
(SNA) uit Heerhugowaard. Detail was 
dat De Jong net de overstap van SNA 
naar DCIJ had gemaakt.
De Jong trof direct de nieuwe 
kopman van SNA, oud-NK-finalist 
Steven Wijker. Ondanks de nodige 
spanning wist hij het hoofd koel te 
houden en remise te spelen. Op dat 
moment waren de andere IJmuide-
naren al feest aan het vieren, gezien 
de eindstand van 13-7. Voorzitter 
Max Doornbosch kwam niet verder 
dan remise en ook Wim Winter had 
meer uit zijn partij kunnen halen dan 

een puntendeling. Cees van der Vlis 
kwam niet in de problemen en had 
ook al snel een punt binnen.

Stijn Tuijtel liet meteen zien waarom 
hij vorig seizoen gemist werd. Met 
een geweldige rondslag met zijn 
dam verdween alles van het bord: 
5-3. Jesse Bos kreeg ditmaal geen 
kans, maar Kees Pippel vergrootte 
daarna de voorsprong. Martin van 
Dijk zag zijn goede stand kantelen 
tegen oud-DCIJ’er René Boulonois, 
maar wist op de valreep een punt te 
pakken. Krijn ter Braake zorgde voor 
het winnende punt, nadat zijn tegen-
stander vastliep en moest offeren. 
Ook clubkampioen Bram van Bakel 
leek met een schijf voorsprong te 
gaan winnen, maar hij liet zijn tegen-
standster nog net glippen.

DCIJ: Teams flitsend uit startblokken

Ook IJmuiden/Haarlem, met sterke jeugdleden Jens Mischke en Tamar Out, won 
overtuigend: 12-4 tegen Scheveningen. Foto: aangeleverd

Santpoort - Afgelopen zaterdag-
avond konden de ruiters van 18 jaar 
en ouder meedoen aan de dressuur-
wedstrijd voor senioren. Ondanks de 
warmte was de opkomst hoog. Het 
was heel fijn dat er gestart kon 
worden in zomertenue. De jury moet 
toestemming geven of er in zomer-
tenue gestart mag worden, zonder 
rij-jasje. 
Het was weer een hele gezellige 
avond, waarbij keurig gereden werd.  

Aan het eind van de avond vond op 
het terras de prijsuitreiking plaats: In 
de rubriek F4 en F5 ging de eerste 
prijs naar Desirée Gorissen op Cobus. 
De rubriek F6 en F7 werd gewonnen 
door Brechje Serné op Dancing 
Queen en Marlon van der Kooij werd 
tweede op Briljant. In de rubriek F9 
en hoger was de eerste prijs voor 
Robin Meekel op Fifty Shades of Grey 
en won Anja Vogel op A Big Boy de 
tweede prijs. 

Warme dressuurwedstrijd voor 
senioren op Kennemergaarde

Robin van Meekel, Fifty Shades of Grey, Desirée Gorissen, A Big Boy, Anja Vogel en 
Marlon van der Kooij. Foto: aangeleverd

IJmuiden - Afgelopen zondag 3 
september was de finale van de 
Arena Throwdown. Dit is een wereld-
wijde CrossFit competitie die 
gehouden wordt in het Olympisch 
Stadion te Amsterdam.
Alberto de Jong en Lisette Reker van 
CrossFit IJmuiden hadden zich hier-
voor weten te kwalificeren. Op de 
finale dag moesten zij vier workouts 
uitvoeren op het gebied van kracht, 
cardio en gymnastiek.
Beide atleten hebben deze dag alles 
gegeven. Door technische problemen 
met het scoresysteem was er helaas 
op de dag zelf geen officieel leader-
board bekend. Gelukkig is dit relatief 
snel opgelost door de organisatie en 

kwam het verlossende woord een 
paar dagen later. Toen werd het 
prachtige resultaat bekend dat 
Lisette Reker een 1ste plaats heeft 
weten te pakken in haar divisie.
Tweeëneenhalf jaar geleden begon 
zij aan CrossFit om af te vallen van 
100 kg naar 75 kg. Om vervolgens 
door te trainen voor wedstrijden. 
,,Deze podiumplek is de kers op de 
taart” zegt Lisette. Alberto kreeg bij 
de laatste twee workouts helaas last 
van een blessure maar is alsnog in de 
middenmoot geëindigd. Over 2 
weken krijgen beide atleten plus nog 
dertien andere atleten weer de kans 
om zich te bewijzen op The Dutch 
Throwdown in Brabant. 

Lisette Reker van Crossfit 
IJmuiden pakt eerste plaats
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IJVV Stormvogels is blij met het 
vertrouwen van ING om de komende 
drie jaar te werken aan de groei en 
de ontwikkeling van het 
amateurvoetbal. 
Voorzitter Nico Stoker: ,,We zijn 
ontzettend trots op de nieuwe 
samenwerking met ING, juist in deze 
tijd. Met behulp van de sponsoring 
door de bank kunnen wij de jeugd 
weer volop activiteiten aanbieden, 
zowel op als buiten het veld, denk 
aan bijvoorbeeld Sinterklaas en 
decemberfeest. Onze trainingsbeno-
digdheden uitbreiden om onze 
jeugdteams nog beter te maken. En 
uiteraard nog vele jeugdzaken meer. 
We kijken uit naar een mooie samen-
werking met ING in de komende 
jaren.”

,,Iedereen die dat wil, moet kunnen 
voetballen. Daarom blijft ING zich 
samen met de amateurvoetbalver-
enigingen onverminderd inzetten 
voor de ontwikkeling en groei van 
het amateurvoetbal, in het bijzonder 
het meiden- en vrouwenvoetbal. 
Naast de actieve bijdrage die we 
gezamenlijk leveren aan het 
Niemand Buitenspel-programma om 
zo voetbal ook toegankelijk te 
houden voor mensen die het finan-
cieel moeilijk hebben. Daarin is de 
samenwerking met IJVV Stormvogels 
en andere clubs essentieel en beves-
tigt eens te meer hoe belangrijk 
amateurvoetbal is voor onze samen-
leving,” zegt Steffen van Iersel, 
manager Sponsoring & Events bij 
ING.

Nieuw sponsorcontract tussen 
IJVV Stormvogels en ING
IJmuiden - IJVV Stormvogels gaat een samenwerking aan voor drie jaar 
met ING. Het nieuwe sponsorcontract is per 1 augustus ingegaan. ING 
gaat in totaal 625 amateurvoetbalverenigingen sponsoren.

Stormvogels is blij met het nieuwe sponsorcontract. Foto: aangeleverd

IJmuiden - VV IJmuiden is continu in 
beweging en bezig om naast een 
heel gezellige vereniging ook op 
voetbalgebied steeds te verbeteren.

Een van de taken van Mike Finch 
(hoofd opleidingen bij vv IJmuiden) 
is om te zorgen dat het niveau van 
voetballers en trainers steeds beter 
wordt. Hiertoe zorgt hij elk jaar dat 
de trainers bij vv IJmuiden de gele-
genheid krijgen om een cursus te 
volgen. Daarnaast heeft hij een groot 
netwerk in de voetbalwereld, waar-
door hij snel kan schakelen.
Deze zomer heeft Mike geïnvesteerd 
in de relatie met Ajax, omdat dit voor 
vv IJmuiden een mooie kans zou 
bieden. Na heel wat gesprekken en 
het doorlopen van de pilot bij de trai-
nersacademie door Evert jr de Ronde, 
mag vv IJmuiden zich sinds zondag 

10 september officieel partnerclub 
van Ajax noemen. Daardoor is Evert 
nu door het technisch kader doorge-
schoven als hoofdtrainer van het 
tweede van vv IJmuiden.

,,We zijn hier heel trots op! Naast 
mooie opleidingskansen voor onze 
trainers, krijgen ook onze talenten zo 
eerder een kans om ontdekt te 
worden.”, aldus voorzitter Nathanael 
Korf. Afgelopen zondag was hij 
samen met Mike afgereisd naar de 
Ajax voetbalschool om het contract 
te ondertekenen.

Het eerste dat de trainers gaan 
merken is dat een door het technisch 
kader geselecteerde groep binnen-
kort een opleiding gaat volgen aan 
de Ajax voetbalschool. ,,Dat alleen is 
natuurlijk al geweldig!”

VV IJmuiden partner van Ajax

De ondertekening bij Ajax, links voorzitter Korf en rechts hoofd opleidingen Finch. 
Foto: aangeleverd

Tom Eussen, site directeur van 
IJmuiden, is blij met deze invulling. 
,,Wij zijn als bedrijf sterk verbonden 
met de regio. Daar past de samen-
werking met Telstar goed in. Wij 
vinden het dan ook belangrijk dat de 
regio profiteert van deze 
sponsordeal.’’ 
Telstar toont deze maatschappelijke 
betrokkenheid bijvoorbeeld via 
‘Telstar Thuis in de Wijk’. Die stichting 
maakt Telstar zichtbaar in de samen-
leving. Ook ondersteunt Tata Steel 
‘Playing for Succes’ Dit is een speels, 
naschools programma voor 
jongeren. Het programma leidt tot 
meer zelfvertrouwen, een positief 
zelfbeeld en motivatie en daardoor 
tot betere (leer)prestaties van de 
deelnemers.

Witte Leeuwinnen
Nieuw dit jaar is de samenwerking 
met de Witte Leeuwinnen. Ook de 

dames willen zich meer laten zien in 
de IJmond en zullen in samenwer-

king met Telstar Thuis in de Wijk en 
met ondersteuning van Tata Steel 
invulling geven aan een maatschap-
pelijk thema. Op welke manier het 
damesteam van Telstar dit zal gaan 
doen, moet in de komende maanden 
bepaald worden.

Velsen - Tata Steel Nederland en voetbalclub Telstar hernieuwen hun 
samenwerking. Het sociale aspect wordt nog belangrijker. Hiermee 
geven het staalbedrijf en de sportvereniging op een unieke manier 
inhoud aan hun coöperatie. Sponsoring met een sociaal gezicht.

Tata en Telstar verlengen samenwerking

Op de foto bij de officiële contractverlenging v.l.n.r.: Mascotte Telstar, Tom Eussen 
(Managing Director Tata, Steel IJmuiden), Esmee Daalman (Speler Telstar), Yvonne 
van Gennip (Voorzitter Telstar Vrouwen), Yaël Liesdek (Speler Telstar) en Leon 
Annokkée (Algemeen directeur Telstar). Foto: aangeleverd

V.l.n.r.: Jeroen Verwoort, Maarten Redeker, Bas Kuntz. Foto: Reinder Weidijk

De munten, die beheerd worden 
door Citymarketing Velsen, worden 

uitgeleend aan de Velsense organi-
saties die van het recyclesysteem 

gebruik willen maken. 

Overhandigen munten
Op 8 september, bij de start van 
Summer Park Sessions, overhan-
digden wethouder Duurzaamheid 
Jeroen Verwoort en voorzitter van 
Citymarketing Velsen Bas Kuntz, de 
eerste recyclemunten aan organi-
sator Maarten Redeker. Wethouder 
Jeroen Verwoort: ,,We hebben 
gezien dat de recyclemunt werkt, 
zoals bij de festivals in Velsen Valley. 
Ik hoop dat ik over een tijdje kan 
roepen dat de recyclemunt ook 
onderdeel uitmaakt van alle klei-
nere Velsense evenementen. Zo 
maken we weer een mooie stap 
richting een duurzaam en circulair 
Velsen.’’

Duurzaamheidscongres
Citymarketing Velsen nam het initia-
tief voor de introductie van de 
Velsense recyclemunt. ,,Het zou 
geweldig zijn als de munt in 2024, 
als de nieuwe wetgeving van kracht 
is, gebruikt kan worden op alle 
evenementen in de gemeente 
Velsen’’, voegt Bas Kuntz toe. 

Velsen - Gemeente Velsen en Citymarketing Velsen | ijmuiden.nl bieden 
festivalorganisatoren hulp aan bij het recyclen van plastic afval. Dit doen 
ze door festivalorganisatoren een recyclemunt in bruikleen te geven. 
Deze munt is op vrijdag 8 september geïntroduceerd bij Summer Park 
Sessions. Bezoekers ontvangen bij binnenkomst een eigen recyclemunt 
(gemaakt van gerecycled plastic). Deze geeft recht op een gratis beker bij 
de bar. Dit systeem zorgt ervoor dat bezoekers hun beker weer heel inle-
veren en geen plastic op de grond gooien.

Velsense recyclemunt ingezet 
op Summer Park Sessions

IJmuiden - Woensdagmiddag rond 
één uur is aan de Lange Nieuwstraat 
in IJmuiden een voetganger aange-
reden op het zebrapad.

De persoon stak over op de voetgan-
gersoversteekplaats en werd hard 
aangereden. Het slachtoffer raakte 
zodanig gewond dat het traumaheli-
kopterpersoneel werd gealarmeerd 
en dat de ambulance het slachtoffer 
met spoed naar het ziekenhuis 
bracht. 
De weg is nog even dicht voor 
onderzoek door de politiemensen ter 
plekke, waarna de weg weer open zal 
gaan. 

Voetganger aangereden Lange Nieuwstraat

Foto: Inter Visual Studio
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Door Raimond Bos

Vorige week werd aan de Grote 
Buitendijk in Velserbroek ter 
hoogte van het Weidepad het 
succes van het project gevierd. 
Hoogheemraad Marjon Verkleij 
(Hoogheemraadschap van Rijn-
land) en wethouder Marianne 
Steijn (met klimaatadaptatie in haar 

portefeuille, maar ook leefbaarheid 
en groen) onthulden samen een 
informatiebordje over het project. 
Het hoogheemraadschap moet de 
komende jaren alle zeilen bijzetten 
om ons goed te blijven 
beschermen tegen wateroverlast 
na overvloedige regenval. 
Als inwoners ervoor kiezen een 
groen dak aan te (laten) leggen, 

leveren ze daarmee een bijdrage 
aan het voorkomen van waterover-
last. Zo’n groen dak werkt namelijk 
als een soort spons, doordat de 
onderlaag en de plantwortels het 
water vasthouden. Het riool hoeft 
dan minder water tegelijk te 
verwerken. Om die reden subsidi-
eert het hoogheemraadschap 
dergelijke burgerinitiatieven. Als 

voorbijganger zie je echter niet 
direct dat je door een wijk met 
groene daken loopt. Meestal gaat 
het om platte daken, pas als je 
boven de huizen zou kunnen 
kijken, zie je de plantjes op de 
daken groeien. Door informatie-
bordjes in de betreffende wijken te 
plaatsen, is het voor iedereen goed 
zichtbaar dat er groene daken zijn 
en dat heeft voor het hoogheem-
raadschap een duidelijke 
meerwaarde.

Rooftop Revolution 
Johan Bal is zo’n bewoner, die zijn 
dak heeft laten vergroenen. Hij 
vertelt: ,,Mijn vrouw en ik dachten 
er al langere tijd over na om een 
groen dak te nemen. We hadden 
een uitbouw laten plaatsen, met 
een plat dak. Toen kwamen we er al 
snel achter, dat het hierdoor veel 
warmer wordt in huis. Dat scheelt 
wel twee graden in de zomer. Met 
name in de zomer van 2021 was 
dat heel lastig.’’ 
Johan was al prijzen aan het verge-
lijken, toen hij begin dit jaar hoorde 
van het burgerinitiatief in Sant-
poort-Zuid. Enkele bewoners waren 
daar al bezig om campagne te 
voeren voor de aanleg van groene 
daken in hun wijk. Met hulp van 
Rooftop Revolution, een stichting 
die dergelijke projecten als inter-
mediair ondersteunt, werden daar 
de eerste stappen gezet. Op 
dezelfde wijze ging Johan in Velser-
broek aan de slag. Hij deed in zijn 
eigen woonwijk brieven in de 
bussen en kreeg enthousiaste reac-
ties. Inmiddels is alles geregeld en 
liggen de groene daken op hun 
plek. Extra onderhoud vergt zo’n 
dak nauwelijks: ,,Je moet alleen 
twee keer per jaar even het dak op 
om te controleren wat er groeit. 

Wat er niet thuis hoort, haal je weg.’’ 
Als deelnemer aan het project is hij 
zeer te spreken over het resultaat. 
Weliswaar verliep alles qua plan-
ning niet geheel vlekkeloos, want 
de uitlevering viel precies in een 
week waarin veel mensen op 
vakantie zijn en ook was niet alles 
op de geplande leverdatum 
beschikbaar. ,,Dat vond ik wel 
zonde, men zou nog wat beter naar 
de planning kunnen kijken.’’

Een mooie start
Ook wethouder Marianne Steijn is 
zeer te spreken over het project: 
,,Hoe mooi is het, dat je dit als 
bewoners samen met elkaar doet 
en dat wij dat als gemeente 
kunnen ondersteunen! Met zestien-
honderd vierkante meter groene 
daken in Velsen hebben we een 
mooie start gemaakt, maar het kan 
nog veel meer worden.’’ Bij het 
hoogheemraadschap komen 
vanuit diverse gemeenten subsi-
dieaanvragen voor dergelijke initia-
tieven binnen. 
Opvallend is daarbij dat de 
gemeente Velsen tot de koplopers 
behoort, net als bijvoorbeeld 
Haarlem en Katwijk. Inmiddels 
heeft de gemeente Velsen de 
inschrijving opengesteld voor een 
tweede ronde van het groene 
dakenproject. Belangstellenden 
kunnen zich aanmelden via 
duurzaam@velsen.nl en gaan 
vervolgens zelf als ambassadeur 
van het project de eigen woonwijk 
in om anderen enthousiast te 
maken. Hoe meer mensen partici-
peren, hoe groter de kans op een 
subsidie vanuit het hoogheem-
raadschap. Rooftop Revolution en 
de gemeente Velsen helpen de 
inwoners met 
communicatiemiddelen.

Velsen - Al 121 inwoners van de gemeente hebben inmiddels een zogenoemd groen dak. Dat is een dak waar 
plantjes op groeien. Eigenlijk een soort tuintje op je huis, vandaar dat de deelnemers de titel dakboswachter 
hebben gekregen. Samen hebben ze ruim zestienhonderd vierkante meter daktuin, waarmee ze bijdragen aan 
de biodiversiteit in hun woonwijken en tegelijk hun eigen huis beter beschermen tegen warmte en kou.

Wethouder Steijn: ,,Mooie start met groene 
daken, maar kan nog veel meer worden’’

Groepsfoto met alle aanwezigen. Foto: Bos Media Services
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KRUISWOORDPUZZEL

Horizontaal  1. deel van een dag; 7. plaats in Utrecht; 12. ver-
sleten lap; 13. gebergte in Rusland; 14. dierenverblijf; 15. titel
(afk.); 17. wandelplaats; 19. eetlust; 21. muzieknoot; 22. in goe-
de conditie; 24. mannelijk beroep; 27. tweewielig voertuig; 28.
wachthuisje bij een halte; 30. rivier in Utrecht; 31. binnenvaart-
schip; 32. baarkleed (lijkkleed); 33. Internationaal Monetair
Fonds (afk.); 35. navigatiemiddel; 37. verfrissing; 38. gebied tus-
sen de keerkringen (warme streken); 41. vochtig; 42. Europese
bizon; 44. lastdier; 46. iemand die uitblinkt door moed; 47. wer-
klust (vlijt); 48. vak op school; 49. hoofdstad van Letland; 50. een
weinig (klein beetje); 52. speelgoedsteentjes; 54. gemeente
(plek); 56. plakmiddel; 58. stad in Japan; 61. zangstem; 62.
bepaalde speelkaart; 64. Japanse munt; 65. plaats in Gelder-
land; 67. tweetal muzikanten; 68. drinkbeker; 70. borstelig (grof);
72. deel van oor; 73. plaats in Noord-Holland; 76. plaats in Bel-
gië; 77. oosterlengte (afk.); 78. inwendig orgaan; 79. program-
mapunt; 81. Verenigde Naties (afk.); 82. nieuw (in samenstel-
ling); 83. pop van een vlinder (emelt); 84. waterplant; 86.
predikant; 87. land in Afrika.

Verticaal  1. grootste landzoogdier; 2. inhoudsmaat (afk.); 3.
hoogste punt; 4. in mindering gebracht; 5. geneesheer; 6. voe-
derbak; 7. offertafel; 8. hoofd van een afdeling; 9. bovendien; 10.
klein kind; 11. berg in Nepal; 16. borstbeen; 18. gordijnstang; 20.
recht stuk van een vaart; 21. wiel; 23. drietal; 25. Arabische
staat; 26. deel van een bijenkorf; 27. aanlegplaats voor schepen;
29. bagagerek op auto; 32. droogautomaat; 34. Turks hoofddek-
sel; 36. zo aanstonds; 37. deel van het zitvlak; 39. Franse com-
ponist; 40. bontsoort; 42. Europese hoofdstad; 43. telwoord; 45.
onderricht; 46. de onderwereld; 51. kopergravure; 53. brandstof;
54. schrijfgerei; 55. zoon van Adam en Eva; 56. zachte metaal-
soort; 57. korte notitie; 59. einde van de dikke darm; 60. land in
Afrika; 62. ondoordringbaar oerwoud; 63. aardappelen oogsten;
66. mager (tenger); 67. graad bij judo; 69. karaat (afk.); 71. in
plaats van (afk.); 73. familielid; 74. deel van bestek; 75. nakome-
ling; 78. soort dakbedekking; 80. Chinese vermicelli; 82. maan-
stand (afk.); 85. de oudere (Lat. afk.).

73 42 7 58 53 30 48 64 8 46 28 54 76 23 44 85 65

KRUISWOORDPUZZEL

Onder de inzenders van 
de juiste oplossing van 
deze puzzel, mogen wij 
een koekblik gevuld met 
‘IJmuider Tongetjes’
verloten.

Dit wordt beschikbaar
gesteld door:

Mail de oplossing voor 
dinsdag 19 september 
naar puzzel@jutter.nl

Velserduinplein 1 • IJmuiden
Tel. 0255-511340

Beeksma adresindrukBeeksma adresindruk

Velserduinplein 1 • IJmuiden • 0255-511 340Velserduinplein 1 • IJmuiden • 0255-511 340Velserduinplein 1 • IJmuiden • 0255-511 340
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Plaggen
Om de duinvallei in haar originele 
staat terug te brengen laat Natuur-
monumenten riet, wilgen en duin-
doornstuweel verwijderen en de 
grond maximaal 25 centimeter 
afplaggen. Hiermee verwijderen ze 
de strooisellaag, plantenwortels en 
bagger. ,,Daarna laten we het gebied 
met rust, zodat het zichzelf kan 
ontwikkelen. We verwachten dat 
orchideeën en vlinders vanzelf zullen 
terugkomen,” vertelt Jowien.

Om te zorgen dat het gebied zich 
rustig kan ontwikkelen, worden de 
wandelpaden in het gebied een 
beetje aangepast. De werkzaam-
heden worden vanaf half september 

uitgevoerd. Om hinder zo veel moge-
lijk te beperken, stemt Natuurmonu-
menten verschillende werkzaam-
heden op elkaar af. 

Orchideeënparadijs
,,Het gebied zal er naar de werkzaam-
heden in eerste instantie kaal en 
onnatuurlijk uit zien,” legt Van der 
Vegte uit. ,,We realiseren ons dat dat 
vragen of zorgen oproept. Daarover 
gaan we graag met mensen in 
gesprek. Dat kan door contact met 
ons op te nemen of mij en collega’s 
aan te spreken wanneer je ons ziet 
lopen in het gebied. We hopen met 
deze werkzaamheden een heus 
orchideeënparadijs terug te brengen” 
besluit Van der Vegte.

Natuurmonumenten herstelt 
duinvallei Kennemerstrand
IJmuiden - Komende week start Natuurmonumenten met het herstellen 
van de duinvallei op het zuidelijk deel van het Kennemerstand bij het 
Strandvonderpad, onder het vroegere La Maranda. Jowien van der Vegte, 
boswachter bij Natuurmonumenten: ,,De vallei is in de afgelopen jaren 
volledig dichtgegroeid met riet, wilgen en duindoornstruweel. Deze 
planten gaan we verwijderen om zo ruimte te maken voor een natuurlijke 
bloemrijke begroeiing met onder andere watermunt, parnassia en rietor-
chis. We herstellen daarmee de biodiversiteit in het gebied. Onze buren, 
de Vrienden van het Kennemerstrand, hebben met maaibeheer een 
prachtige bloemrijke duinvallei gerealiseerd. Dat is ook ons doel.”

Onderschrift: De biodiversiteit van dit gebied zal worden hersteld. 
Foto: J. van der Vegte/ Natuurmonumenten

Santpoort-Noord – In het kader 
van het Pinkenweekend 2023 wordt 
op zaterdag 14 oktober van 9.00 tot 
14.00 uur rond de Naaldkerk in 
Santpoort voor de 90ste keer een 
pinkenmarkt gehouden.
Van oudsher wordt dit weekend 

‘pinkenveiling/pinkenweekend’ 
genoemd omdat er in vroegere 
jaren door de boeren pinken 
werden gekocht, waarbij de 
opbrengst voor de kerk was. Met 
boeken kunt u de Naaldkerk 
helpen. Dus ruim uw boekenkast 

op en gun uw boeken een tweede 
leven.
In de Naaldkerk zullen ook dit jaar 
weer boeken worden verkocht. 
Vrijwel iedereen heeft wel boeken 
in de boekenkast staan die slechts 
eenmaal zijn gelezen en daarna niet 
meer van hun plaats komen. Met 
deze boeken kunt u de Naaldkerk 
helpen. Het geld dat de verkoop 
van de boeken oplevert, wordt 
gebruikt voor het onderhoud van 
het kerkgebouw. Met het doneren 
van de boeken ruimt u de boeken-
kast lekker op. U kunt de boeken 
inleveren op donderdagavond 21 
en 28 september en 5 oktober 
tussen 19.00 en 20.00 uur bij de 
Naaldkerk bij de zijdeur aan de 
Frans Netscherlaan te Santpoort-
Noord. Bij vragen kunt u contact 
opnemen met Joke van Baekel, tel. 
06-30548718.

Ruim uw boekenkast lekker op 
en gun uw boeken een 2e leven

Gun boeken een tweede leven. Foto: aangeleverd

Velserbroek - Armando Doornink uit 
Velserbroek is de nummer één van 
Europa met flyboarden geworden. 
Zijn supertrotse moeder Gina vertelt: 
,,De wedstrijden waren afgelopen 
weekend in Spanje. Armando begon 
met lessen te nemen op 16-jarige leef-
tijd en vond het heel leuk om te doen 
dus door hard te sparen en lief zijn 
ouders aankijken kocht hij ook zelf zijn 
spullen om te flyboarden. In het dage-
lijks leven is Armando glazenwasser. 
Door hard trainen op water waar hij 
ook maar kon was hij elk weekend wel 
te vinden op zijn flyboard. Hij kreeg 
zelfs het verzoek om op een show op 
te treden of een vrijgezellenparty op te 
luisteren. Dus maakte hij een website: 
www.flyboardmania. Hij reisde af naar 
Frankrijk, Dubai en Polen maar dit is de 
eerste keer dat hij een podium kon 
beklimmen.’’ Het is een dure hobby en 
Armando is dan ook zoekend naar 
sponsoren. Via de mail a.doornink@
outlook.com of natuurlijk via zijn site is 
hij bereikbaar. Foto: aangeleverd

Armando Europees kampioen flyboarden

LEZERSPOST

Reactie op het interview 2 september in de IJmuider 
Courant met voorzitter dhr. Meesters van de Vereniging 
Stationsweg e.o. ,,Wij, en meerdere bewoners, zijn 
geschrokken over de inhoud van dit interview. Wij zijn 
verbolgen over het feit dat het bestuur zich uitspreekt 
namens de bewoners van de Stationsweg. Veel bewo-
ners zijn geen lid van deze vereniging. Leden en niet-
leden hebben een andere mening.

De Stationswegbewoners zijn niet gekend in deze de 
visieloze plannen van de vereniging. Het getuigt niet 
van een algemeen belang en van een democratisch 
bestuur. Wij willen helemaal geen fietsstraat! De fiets-

paden langs onze weg voldoet uitstekend!
Conclusie: Het zijn absoluut niet de wensen van de 
bewoners zoals dhr. Meesters doet voorkomen. De weg 
en haar inrichting laten zoals het is. De stoplichten 
goed afstellen op het Pontplein en de Parkweg. Fluis-
terasfalt leggen en ons trottoir opnieuw bestraten. 
Desnoods op enkele plekken versmallen. Parkeer-
plekken behouden maar verbreden zodat je niet pal 
naast het verkeer staat. Boomspiegels uniform 
beplanten. Geen geul met geluidsschermen. Handha-
ving sterker en frequenter m.b.t. snelheid (50km). Deze 
conclusie-punten vele malen goedkoper is voor de 
gemeente. Vertrouwen in een wijs besluit van de 
gemeente. 

Namen en contactgegevens bij de redactie bekend

De fietsstraat bij de 
Stationsweg

Santpoort-Noord - Vrijdag 15 
september om 20.00 uur klinkt in ‘t 
Mosterdzaadje de muziek uit het 
Londen van de 17e eeuw. Dans-
vormen, improvisaties en volksmu-
ziek: Van Matthew Locke tot Nicola 
Matteïs. Titel van het programma: 

Beweging. De twee professionele 
leden van het Marini Consort hebben 
elkaar gevonden in een gedeelde 
passie voor oude muziek.
Op zondag 17 september om 15.00 
uur speelt in ‘t Mosterdzaadje de 
pianist Lodewijk Crommelin een fraai 

Muziek uit 17e eeuwse Londen 
en pianorecital in Mosterdzaadje

programma met werken van Beet-
hoven, Schubert, Debussy, Charles 
Griffes en Poulenc. De variaties op 
een eigen thema is een van Beetho-
vens mooiste composities, vorm en 
inhoud zijn volmaakt in balans. ‘t 
Mosterdzaadje, Kerkweg 29, Sant-
poort-Noord 023-5378625. Half uur 
voor aanvang is de zaal open. 
Toegang vrij na afloop collecte.
Zie ook www.mosterdzaadje.nl. 

Velsen - Anita Bloemer, waarschijnlijk heeft het te maken met de naam, 
stuurde ons een foto van deze opmerkelijk uit de kluiten gewassen zonne-
bloem. Ze zegt: ,,Hier is onze zonnebloem die we nu Zonneboom noemen. Uit 
een gewoon zaadje bleef de bloem maar groeien en groeien. Hij is nu 3.90 
hoog en heeft wel 30 zonnebloemen en staat gewoon in onze achtertuin! Dit 
leek ons wel de moeite waard om jullie een foto te sturen.’’

De zonneboom van Velsen
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Ondanks de moeilijkheden tijdens 
de Eerste Wereldoorlog zette de 
expansie van de haven van 
IJmuiden zich door. Nadat in 1913 
de oude watertoren was afgebrand, 
werd in 1915 een nieuwe water-
toren in gebruik genomen, alsmede 
een pompstation voor de water-

voorziening. Voorts kwam in dat jaar 
hal C gereed. In 1917 werd de mijn-
zaal aangelegd ten behoeve van de 
haringverkoop. Wederom werd het 
nodig de haven uit te breiden. De 
vissershaven kreeg in 1918 zijn 
huidige lengte van 1130 meter. Het 
eerste gedeelte van de Haring-
haven, die tevens bedoeld was als 
lighaven, kwam in 1920 gereed. In 
1921 kon het bedrijf beschikken 
over een tweede scheepsdok. 
Ondanks de zware crisisjaren 1930 
tot 1939 kwam de groei niet tot stil-
stand. Men streefde voortdurend 
naar verbetering en uitbreiding van 
de voorzieningen. Voorbeelden 
hiervan zijn het gereedkomen van 
een nieuw administratiegebouw in 
1930 (waarin zich een mijnzaal 
bevond met een tweezijdig elek-
trisch mijntoestel) en het gereed-
komen van hal D in 1939. In dat jaar 
werd ook begonnen met de bouw 
van drie scheepshellingen. Het 
uitbreken van de Tweede Wereld-

oorlog in 1940 en de bezetting 
verhinderden evenwel de afbouw 
ervan.

Toen de Engelsen op 14 mei 1940 
de beide droogdokken lieten 
zinken, begonnen de donkerste 
dagen uit de geschiedenis van het 

Staatsvissershavenbedrijf (SVHB). 
Onmiddellijk na de bezetting 
volgde een in- en uitvaarverbod 
voor vissersvaartuigen. Het adminis-
tratieve personeel moest zijn werk-
zaamheden buiten het havengebied 
verrichten. In 1941 werd dat in- en 
uitvaarverbod weer opgeheven. De 
pakhuizen in hal A en de Haring-
haven moesten worden ontruimd. 
In 1942 werden voor zeevis maxi-
mumprijzen ingevoerd. Voor alle 
visafslagen in Nederland werd de 
afslagretributie op drie procent 
gesteld. Een derde van de dagelijkse 
visaanvoer werd gevorderd ten 
behoeve van de Duitse weermacht. 
Het personeel van het SVHB 
verhuisde in verband met de evacu-
atie opnieuw. In 1943 werd 
begonnen met de bouw van de 
IJ-bunker. Met de bouw van de 
zogenoemde S-bunker was al in 
1941 begonnen. Zware bombarde-
menten hebben in 1944 de hallen A 
en B volledig verwoest. De hallen C 

en D en het administratiegebouw 
bleven overeind, maar raakten wel 
zwaar beschadigd. Ook de haven-
kaden en de nutsvoorzieningen 
waren er nog. Een tijd van wederop-
bouw brak aan. Onmiddellijk na de 
bevrijding in 1945 werd begonnen 
met puinruimen zodat de visserij 
weer op gang kon worden gebracht. 
In 1946 werd de nieuwe hal E in 
gebruik genomen, terwijl de hallen 
C en D intussen waren hersteld. Ook 
waren er pakhuizen gebouwd op de 
plaats van de voormalige hal A. Dok 
1 kon weer in bedrijf worden 
gesteld. In 1948 was hal B gereed, 
alsmede het kantoorgebouw en de 
kademuur voor de IJ-bunker. De 
periode van wederopbouw werd op 
1 juli 1949 besloten met de viering 
van het vijftigjarig bestaan van de 
Rijksvisafslag. In het kader van een 
officieel bezoek aan de gemeente 
Velsen bezochten koningin Juliana 
en prins Bernhard op 20 juli 1949 de 
Rijksvishallen.

Zes jaar later was de vorstin 
opnieuw te gast in IJmuiden, dan 
om het vissersmonument op de kop 
van de haven te onthullen. Ze deed 
dat op 8 juli 1955. Nog eens vijf jaar 
later bezocht Juliana IJmuiden in 
verband met Vlaggetjesdag. In het 
jaar 1960 kwam tevens vishal F 
gereed en werd een begin gemaakt 
met het uitbreiden van de Haring-
haven, die over een lengte van 350 
meter werd verlengd. In 1961 kwam 
daarbij de verlenging van de kade-
muur in de Haringhaven met 400 
meter. Beide werken kwamen in 
1962 gereed. Inmiddels werd in 
1961 de bestaande vishal E 
gesloopt, in 1962 gevolgd door de 
bouw van het tweede gedeelte van 
hal F (nadien hal E genoemd). In 
1963 werd de nieuwe mijnzaal met 
een elektrisch mijntoestel in gebruik 
genomen, vier jaar daarna werd een 
nieuw drijvend droogdok te water 
gelaten.

Piet Dekker: ,,Als havenwachter had 
je te maken met de vissersvaar-
tuigen en hun bemanningen
die hun vangst in de visafslag 
kwamen lossen. Je kende in die tijd 
iedereen en hielp de bemannings-

leden als ze problemen hadden. Als 
een vissersvaartuig afmeerde, vroeg 
je om een visbrief. Daarop werd de 
vangst vermeld, zodat je in het 
havenkantoor een lijst kon maken 
van de totale aanvoer. Als ze veel 
hadden gevangen, vertelden ze me 
dat vol trots. Dat veranderde echter 
toen in de jaren 70 de visquota 
werden ingevoerd. Vanaf dat 
moment kreeg je niets meer over de 
vangst te horen. De AID hield 
toezicht op de vangst. Er werd vis 
buiten de visafslag verkocht, vooral 
in de weekeinden werd clandestien 
gelost. Soms voeren schepen naar 
Beverwijk en Zaandam om daar te 

lossen en de vis per vrachtauto af te 
voeren naar elders.’’ De havenmees-
ters kregen van de directie de 
opdracht om hier goed op te letten. 
Ze moesten de AID in kennis stellen 
als ze in de weekenden dergelijke 
illegale praktijken signaleerden. ,,Wij 
waren het er niet mee eens, want 
we vonden dat dit niet onze taak 
was. Als voorzitter van de onderne-
mingsraad (dienstcommissie) heb ik 
hierover vragen gesteld. Ik gaf aan 

dat het niet onze taak was, maar de 
directeur vond dat we het toch 
moesten doen.’’ Dekker koos samen 
met de andere havenwachters voor 
een andere oplossing. Hij wilde niet 
in de problemen komen, dus bena-
derde hij de vissers en sprak met ze 
af dat ze niet zichtbaar zouden 
lossen, op het moment dat de 
havenwachters hun rondes deden. 
Zo konden er dus nooit misstanden 
geconstateerd worden en hoefden 
de havenwachters nergens melding 
van te maken. ,,Het was voor ons als 
havenwachters, maar ook voor de 
vissers geen prettige tijd.’’ De druk 
ging van de ketel toen een jaar later 

de quota wat verruimd werden en 
de controle verminderde. In 1979 
werd de kademuur aan de noord-
oostzijde van de Vissershaven over 
een lengte van 360 meter 
vernieuwd. Aan deze zijde werd 
voorts in 1981 een nieuw havenkan-
toor gebouwd.

In het volgende deel:
De jaren 70, waarin Piet Dekker zelf in 
dienst trad van het SVHB.

Met voormalig havenmeester Piet Dekker blikken we terug op de geschiedenis van de haven van IJmuiden. In 
het eerste deel (7 september 2023) hebben we het ontstaan van de haven toegelicht. In het tweede deel 
aandacht voor de situatie in de oorlogsjaren en de aansluitende periode van wederopbouw.

Een Duitse soldaat op de Noordpier, uitkijkend in de richting van de Zuidpier. Op beide pieren stond destijds een bunker van het 
type S.K. (Sonderkonstruktion), speciaal ontworpen om op de pieren te passen. In de bunker stond een snelvuurkanon van het 
type Festungspak, een wapen van Tsjechische makelij. Dit type kanon zou vrijwel elk type te verwachten schip kunnen laten 
zinken. Foto: IJmuider Zee- en Havenmuseum

Zicht vanaf de vuurtoren op de haven van IJmuiden. Goed te zien is welke schade 
een bombardement in de Tweede Wereldoorlog aanrichtte. Op de achtergrond 
Schnellbootbunker 1, die sinds het bombardement niet meer werd gebruikt en na 
de oorlog werd gesloopt. Enkele brokstukken van die bunker bevinden zich nu op 
het terrein van Bunker Museum IJmuiden. Foto: IJmuider Zee- en Havenmuseum

De Kriegsmarine zette zogenoemde ‘Vorpostenboote’ in om de havenmond en kust 
te verdedigen. Men gebruikte hiervoor geconfisqueerde vissersschepen of trawlers, 
zodat ze door de geallieerden werden aangezien als vissers. De schepen waren 
voorzien van zwaar luchtafweergeschut en/of scheepsgeschut. 
Foto: IJmuider Zee- en Havenmuseum

De vishal, waar de vis in vroeger tijden nog in houten kisten werd aangevoerd. 
Tegenwoordig maakt men gebruik van kunststof kratten. 
Foto: IJmuider Zee- en Havenmuseum
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